

YOUR ADVERSARY THE DEVIL

ပုလုအထိဒါသု - မုန်ကီလိာ်စာတန်

အခဲအံၤ ပကဃုသုညါတၢ်ဘၣ်ဃးဒီး မုန်ကီလိာ်စာတန်အဂ့ၢ်န့ၣ်တက့ၢ်. ဘၣ်ဃးဒီး တၢ်အံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, လံာ် ၁ပုးတရူး ၅း၈ န့ၣ်လီၤ.

“ကီၤသုသးတက့ၢ်. ဆိးသီတက့ၢ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ဒ်ခုယုာ်ကညီၤရုၢ်ရုၢ်အသိးန့ၣ်, သုဒုၣ်သုဒါ မုန်ကီလိာ် ဟးဂ့ၢ်တီၤပုလုအကယုာ်လီၤဝဲလီၤ.”

လံာ်စီဆုံဖိတဆာလာပုတၢ်မာဖိစီပုးတရူးကွဲးတၢ်အံၤန့ၣ်, မ့ၢ်ဒ်ကွဲးဟ့ၣ်ပလီၢ်တၢ်ဆူပုၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ် တဖၣ်အဂီၢ်နီၢ်သးအတၢ်ဘၣ်ထွဲလၢ်အမ့ၢ်ပုလု မထီဒါတၢ်လၢအမ့ၢ်မုန်ကီလိာ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

- * ပုလုအထိဒါတၢ်မုန်ကီလိာ် အံၤန့ၣ်မ့ၢ်မတၢ်လဲၣ်.
- * ပုအဝဲအံၤကမ့ၢ်ဒ်သိးမတၢ်တကန့ၣ်လဲၣ်ဒီး, ပကသုညါအိၣ်လဲၣ်.
- * ကစၢ်ယုၤလၢအအိၣ်ဒီး တၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံၣ်ဒီး တၢ်ကဟ့ၣ်ကညီၢ်တက, ဘၣ်မနုၤပျဲဝဲဒ်သိးနီၢ်သးတကပၤ အတၢ်အိၣ်ထီၣ်တမံၤအံၤ မန့ၢ်တၢ်အခွဲးအယၢ်န့ၣ်လဲၣ်.

ပုၤခရံၣ်ဖိအါတက့ၢ်ဆိကမိာ်ဝဲလၢ, တၢ်လၢမုန်ကီလိာ်အံၤမ့ၢ်နီၢ်သးလၢသံဝဲတသ့, ဟးဂီၢ်တသ့န့ၣ်လီၤ. မုန်ကီလိာ်အတၢ်အိၣ်တၢ်ဆိးအလီၢ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒ်လရၢ်ဒီး ဆုၤဆူၣ်ဆုၤစီးပုၤအါဂၤအနီၢ်သးဆူ အအိၣ်န့ၣ်မၤဝဲလၢ ကံၢ်ဆူၣ်ဘါဆူၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒ်ပုၤအါဂၤအတၢ်ဆိကမိာ်စ့ၢ်ကီးလီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးခါ

ပဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်ဃးဒီး, တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၤအကလုာ်အကထါသ့ၣ်တဖၣ် ပချုသ့ၣ်ဘၣ်အီၤတုၤတၢ်မၤလိ (၃၇)ခါတခါအယီ န့ၣ်တကးဘၣ်, ဘၣ်ဃးဒီးသးအဂ့ၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်တ့ၢ်လံလၢတၢ်မၤလိ (၁၂)ဆူ (၁၄)ဒီး ဘၣ်ဃးဒီးလရၢ်အဂ့ၢ်လၢ အမ့ၢ်တၢ်မၤလိ (၁၅)အပူၤန့ၣ်စ့ၢ်ကီးအယီ, တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်တမ့ၢ်ဘၣ်တၢ်မ့ၢ် တၢ်တီၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ဝံၤဒီး ပုၤခရံၣ်ဖိအဂၤတနီၤ (ဒီတကရုၢ်)အိၣ်ဝဲခံကရုၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

- (၁) CHRIST ADELPHIANS.
- (၂) CHRISTIAN SCIENCE

ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဝဲလၢတၢ်လၢမုန်ကီလိာ်အံၤန့ၣ်တအိၣ်ဘၣ်အသးဒ်သိးနီၢ်သးအတၢ်ဘၣ်ထွဲန့ၣ်ဘၣ်. ဘၣ်ဆၣ်အိၣ်တၢ်ဒ်ထဲတမံၤလၢပုၤကညီၤသ့ၣ်တဖၣ် အတၢ်ဃုထာတၢ်ဘၣ်ဃးဒီး တၢ်ဂ့ၢ်ဒီးတၢ်အာန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်တမံၤအံၤ မ့ၢ်ဝဲစ့ၢ်ကီးခါ.

ဒ်သိးပကမၤန့ၢ်တၢ်စံးဆာလာတၢ်သုကွၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်, ပဘၣ်ချုသ့ၣ်ညါအီၤဖဲလံာ်စီဆုံအပူၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီး မုန်ကီလိာ်အဂ့ၢ်န့ၣ်ပချုသ့ၣ်ညါအီၤသ့လၢတၢ်ဂ့ၢ်အဆၢနွံဆာသ့န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

၁။ လၢထံးလၢသီ

အဆိကတၢ်ပကချုသ့ၣ်ညါဘၣ် လံာ်ဝံယရုၢ်ယၤ ၁၄:၁၂ န့ၣ်တက့ၢ်.

“နုၤလီၤတဲာ်လၢမုၢ်ခိၣ်ဒ်လဲၣ်. ဆၣ်တူၢ်ဂီၤ, မ့ၢ်ဆုၣ်အဖိစၢ, နဘၣ်တၢ်ကွၢ်လီၤတ့ၢ်လၢဟီၣ်ခိၣ်အဖိခိၣ်

ဒ်လဲၣ်, ပှၤလၢအမၤဃၢ်ပှၤကလုာ်တဖၣ်န့ၣ်နဲၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်ကတိၤဖိလၢအမ့ၢ်, “တၢ်ကူၢ်လီၤတ့ၢ်” အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်လီၤတဲာ်လၢတၢ်ဖးထီၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီး “တၢ်ကူၢ်လီၤတ့ၢ်” အဂ့ၢ်န့ၣ်ပကချုၣ်ညါဘၣ်အီၤလၢ တၢ်ဂ့ၢ်ခဲတီၤတတီၤအပူၤန့ၣ်တက့ၢ်.

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်အမံၤဖးဒိၣ်တမံၤလၢအမ့ၢ်, “ဆၣ်တူၢ်ဂီၤ, မ့ၢ်ဆ့ၣ်အဖိ” အဂ့ၢ်န့ၣ်ပကချုၣ်ညါဘၣ်အီၤလၢ အဆိကတၢ်တက့ၢ်.

တၢ်လၢ “လုၣ်စံၣ်ဖၣ်” အခိပညီၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ဆဲးကပြုၣ်လီၤ, တၢ်ကပြုၣ်ကပြီၤဒီးမ့ၢ်ကစ့ၢ်ကိးကစၢ်ယွၤအတၢ်ဘၣ်တ့ၢ် ဒီးမ့ၢ်စ့ၢ်ကိး တၢ်အမံၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကတိၤဖိလၢအမ့ၢ်, “မ့ၢ်ဆ့ၣ်အဖိ” အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ပနီၣ်ဘၣ်ဃးဒီး ဂီၤခိမ့ၢ်ဆ့ၣ်ထီၣ်အခါဒီး အခိပညီၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ် “လၢထံးလၢသီ” န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ, မ့ၢ်စ့ၢ်ကိး တၢ်ပနီၣ်တမံၤလၢ, ဆၣ်တူၢ်ဂီၤ, မ့ၢ်ဆ့ၣ်အဖိ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်ဘၣ်တ့ၢ်လၢအလီၤဆီဒၣ်တၢ်တမံၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်သံက့ၢ်ကအိၣ်ထီၣ်တမံၤလၢ, ကဲထီၣ်အသးဒ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပှၤအဝဲအံၤန့ၣ်ပမ့ၢ်က့ၢ်လၢ “ကစၢ်ယွၤအကလုာ်အကထီၣ်” တခီန့ၣ်, ကစၢ်ယွၤအတၢ်ဘၣ်တ့ၢ်အဆိကတၢ်လၢအလဲၤကဝီၤအသး, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်ဘၣ်တ့ၢ်အဆိကတၢ်လၢ အတမ့ၢ်လီၤလီၤန့ၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

လံာ်ယီၤဟ့ၣ် ၁:၃

“ကယံာ်တၢ်ခဲလၢာ်ခဲဆ့ၣ်အံၤကဲထီၣ်ဝဲလၢအစုပူၤ, ဒီးတၢ်လၢအကဲထီၣ်ဝဲန့ၣ်, တကဲထီၣ်ဘၣ်လၢအစုပူၤ ဒီး, တအိၣ်ဘၣ်နီတမံၤဘၣ်.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ, ပှၤအဝဲအံၤမ့ၢ်တၢ်ဘၣ်တ့ၢ်ခဲတခါလၢ ဖိကစၢ်လၢအအိၣ်ဝဲထဲတဂၤဇၢၤ အလီၤခဲန့ၣ်လီၤ.

- * တၢ်လၢကစၢ်ခရံၣ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယွၤအတၢ်မၤအိၣ်ထီၣ်အဆိကတၢ်တက့ၢ်ဒီး မ့ၢ်စ့ၢ်ကိး တၢ်လၢခဲကတၢ်တဂၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.
- * မ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤ ပသ့ၣ်ညါအီၤသ့လၢကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ.
- * မ့ၢ်စ့ၢ်ကိးဆၣ်တူၢ်ဂီၤကတြၢ်ကတြိၣ်န့ၣ်လီၤ. (လံာ်လီၤဖျါ ၂၂:၁၆)

လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ, အဆိကတၢ်ပထံၣ်ဘၣ်တ့ၢ်လဲၣ်လုၣ်စံၣ်ဖၣ် (ဆၣ်တူၢ်ဂီၤ, မ့ၢ်ဆ့ၣ်အဖိ) အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, ဆၣ်တူၢ်ဂီၤခဲဖျၢၣ်အပူၤတဖျၢၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲကစၢ်ယွၤတ့ၢ်လီၤဟီၣ်ခိၣ်အခါ ပှၤခဲကဲအံၤအိၣ်ဒီး တၢ်ဃုတၢ်ဖိဒီး တၢ်လၢတၢ်ပဲၤအဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်ယီၤဘး ၃၈:၇** န့ၣ်လီၤ.

“တုၤဆၣ်တူၢ်ဂီၤတဖၣ်သးဝံၣ်တၢ်တပူၤဃီ, ဒီးယွၤအဖိခွါခဲလၢကိးထီၣ်တၢ်လၢ အသ့ၣ်ဖဲအသးညီဒီး မ့ၢ်မတၢ်ဟံၤလၢအနာ်အခိၣ်ထံးတဂၤလဲၣ်”

ဖဲကစၢ်ယွၤတ့ၢ်လီၤအဝဲလၢ အဆိကတၢ်အခါ, တၢ်လၢလုၣ်စံၣ်ဖၣ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ဒ်လဲၣ်.

ဝံယဃးစကုလး ၂၈:၁၂-၁၅

“ယွၤကညီဖိခွါဇၢၤ, မၤထီၣ်ဟီၣ်တၢ်လၢဖိအစီၤပၤအဃိ, ဒီးစံးဘၣ်အီၤ, ကစၢ်ယွၤစံးဒ်အံၤ, နစဲဃာ်ပနီၣ်တၢ်ဟံၤဖိၣ်ပှၤဒီး တၢ်ကူၢ်သ့, ဒီးလၢထီၣ်ပှၤထီၣ်ဒီး တၢ်အဃိအလၢလီၤ.”

“နအိၣ်တ့ၢ်လၢဇၢၤဒ့ၣ်ကစၢ်အတၢ်သ့ၣ်အလီၤလီၤ. တၢ်မ့ၢ်ကိးကလုာ်ဒဲးမ့ၢ်တၢ်ကျၢ်ဆာနၤ, တၢ်မ့ၢ်ဆီသ့ၣ်, တၢ်မ့ၢ်ဘီအူသပယၤ, ဒီးတၢ်မ့ၢ်မဟူယၤတီၤအသး, တၢ်မ့ၢ်ဘီဟ့ တၢ်မ့ၢ်မဟူယၤ, ဒီးတၢ်မ့ၢ်နကၤသ့း,

တၢ်မျၢနံလၢ၊ တၢ်မျၢဂီ၊ တၢ်မျၢဟ့မ့း၊ ဒီးထူဇိလွဲဇိလီၤ. နဒၢဖိဒီးပံဇိတြၢဇိအတုအသးအိၣ်လၢ နပူ၊ မ့ၢ်တနံလၢနအိၣ်ဖျၢၣ်န့ၣ်ကတဲာ်ကတီၤအသးလီၤ”.

“နမ့ၢ်တၢ်ခရုၣ်ဒီးပျူအသးတဂၤလၢအကဒုတၢ်, ဒီးယဟ်နလၢကစၢ်အကစၢ်စီဆုံအလီၤလီၤ. နလဲၤတုၤဝိၤတၢ်လၢလၢ်မ့ၢ်အူအကျါလီၤ”.

“နလၢထီၣ်ပွဲၤထီၣ်လၢနကျဲပူၤလၢနမ့ၢ်တနံလၢနအိၣ်ဖျၢၣ်လံၤလံၤတုၤတၢ်ထံၣ်န့ၣ်တၢ်ဒဲးဘးလၢနပူၤလီၤ.”

လံာ်စီဆုံအဆၢအဝဲအံၤမၤအသးဒ်, တၢ်ကွဲးတၢ်ဆူစီၤအစီၤပၤအအိၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ပမ့ၢ်ဖးကဒီးအဆၢဖိ (၁၃)ဒီး (၁၄)န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ပီၤလၢ အရ့ဒိၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

အဆၢဖိ (၁၃) - နအိၣ်တၢ်လၢဇုၤဒုၣ်ကစၢ်တၢ်သ့ၣ်အလီၤလီၤ.

အဆၢဖိ (၁၄) - နမ့ၢ်တၢ်ခရုၣ်ဒီး ပျူအသးတဂၤလၢအကဒုတၢ်,

တၢ်လၢစီၤအစီၤပၤအံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒုၣ်ပုၤကညီတဂၤအပိ ပကကိးအီၤလၢခရုၣ်န့ၣ်တသ့ဘၣ်ဒီး, ပစံးတသ့စ့ၢ်ကိးလၢအအိၣ်တၢ်ဝဲလၢ ဇုၤဒုၣ်ကစၢ်ယွၤအတၢ်သ့ၣ်န့ၣ်တသ့ဘၣ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ တၢ်လၢစီၤပၤတဂၤအံၤန့ၣ်တမ့ၢ်ဘၣ်ဟီၣ်ခိၣ်အတၢ်ဘၣ်ထွဲ ပုၤကညီစီၤအစီၤပၤန့ၣ်ဘၣ်ဒီး မ့ၢ်ဒုၣ်စီၤပၤတဂၤလၢဟၤတံာ်ဃာ်နီၤသးအတၢ်ဘၣ်ထွဲလၢပတထံၣ်ဘၣ်အီၤလၢပမဲာ်လၢအမ့ၢ်ပုၤဟတၢ်မုၢ်ကီၤလံာ်စၢ်တၢ်လၢအအိၣ်လၢ ဇုၤဒုၣ်တၢ်သ့ၣ်အလီၤန့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်အံၤတမ့ၢ်ဒ်အညီန့ၢ်အသိးဘၣ်. ဘၣ်မနုၤအပိလဲၣ်န့ၣ် **ဖဲလံာ်ဒၢနံးယုလး ၁၀း၁၃** န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်ဒ်အံၤလီၤ.

“ဒီးပၤရၣ်အဘီအမ့ၢ်အခိၣ်တြီၤယၢခံဆံတနံ, ဒီး ကွၢ်ကွၢ်, တၢ်အခိၣ်တဂၤမံၤကုလးဟဲမၤစၢယၢ, ဒီးယအိၣ်လီၤတၢ်ဖဲန့ၣ်ဒီး ပၤရၣ်အစီၤပၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.”

လံာ်စီဆုံအဆၢအပူၤတၢ်ဂ့ၢ်တဖၣ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ကတီၤအီၤလၢမူခိၣ်ကလူးကၤတြီၤအ့လး, ဒီးကတီၤဝဲဆူဝံဒၢနံးယုလးအအိၣ်လၢအဝဲစဲၤခံအသီ (၂၁)သီအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်အဝဲအံၤဒုၣ်စ့ၢ်ကိးတမ့ၢ်ဘၣ်စီၤပၤတဂၤလၢ အဒ်သိးပုၤကညီတဂၤဘၣ်ဒီး မ့ၢ်ဒုၣ်နီၤသးအတၢ်ဘၣ်ထွဲအစီၤပၤမုၢ်ကီၤလံာ်စၢ်တၢ်လၢန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

အခဲအံၤပကလဲၤကဒီးဆူဝံယဃးစကုလး ၂၈း၁၂-၁၅ အပူၤလၢအမ့ၢ်လုၣ်စံၣ်ဖၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.

ဝံယဃးစကုလး ၂၈း၁၂, နစဲဃာ်ပနီၣ်တၢ်ဟံၣ်ဖျိၣ်ပွဲၤဒီးတၢ်ကူၣ်သ့ဒီးလၢထီၣ်ပွဲၤထီၣ်ဒီးတၢ်အပံအလၢလီၤ.

ပကဆိကမိၣ်တၢ်ဘၣ်ဃးဒီး အတၢ်ကူၣ်က့ ဒီးအတၢ်လၢထီၣ်ပွဲၤထီၣ်ဒီးအတၢ်ဃံတၢ်လၢန့ၣ်တက့ၢ်. တၢ်လၢတၢ်ဃံတၢ်လၢအံၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်အီၤလၢပမဲာ်သ့အပိကကဲထီၣ်တၢ်လီၤကမၤအမုၢ်န့ၣ်တမ့ၢ်ဘၣ်ဧါ.

လၢတၢ်န့ၣ်အပိ, တၢ်လၢလုၣ်စံၣ်ဖၣ်အံၤန့ၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်စိတၢ်ကမီၤဒီး လၢတၢ်သ့န့ၣ်အိၣ်န့ၣ်အံၤန့ၣ်အါ န့ၣ်ဒံးလူးအဂုၤအဂၤတဖၣ်အဖီခိၣ်လီၤ. အဝဲအိၣ်ဒီး “တၢ်ကူၣ်သ့” အပိ လၢဟီၣ်ခိၣ်ဒီးဘုၣ်ညါန့ၣ်အိၣ်ဒီး တၢ်ကွၢ်ဆိကမိၣ်တၢ်အဂ့ၢ်အကျါဒီး တၢ်ဆူၣ်တၢ်ဘါသ့ၣ်တဖၣ်ခဲလၢာ်, လၢဘၣ်တၢ်ကွဲးအီၤဒ်သိး “လံာ်စီဆုံတဖၣ်အသိးန့ၣ်အိၣ်ထီၣ်ဝဲလီၤ.”

ပုဂံအဝဲအံ့န့ၣ်မၤအိၣ်ထီၣ်လံာ်သ့ၣ်တဖၣ်ဒ်“လံာ်စီဆံ့” အသိးန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်ဒီး တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, VEDAS, GURUMU KHI, KORAN, PURANAS သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဒီး လံာ်လာဘၣ်တၢ်ကွဲးအီၤသ့ၣ် တဖၣ်အတၢ်ဂ့ၢ်ဖိၣ်ပုၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ဟဲလၢတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၤအလံာ်စီဆံ့အဂ့ၢ်ဒီးအတၢ်ပာ်သ့ၣ်ပာ်သးန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ, တၢ်လၢပုၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်တၢ်ပာ်ဖျါအီၤလၢ “လံာ်လာအိၣ်ဒီးတၢ်စီတၢ်ဆံ့” အပူၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်စ့ၢ်ကိးကစၢ်ယုၣ်ဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အဝဲအံ့မ့ၢ်ဒၣ် “နစဲဃာ်ပနီၣ်တၢ်ပာ်ဖိၣ်ပုၤဒီး တၢ်ကူၣ်သ့” န့ၣ်ဒီး တၢ်ဘူၣ်တၢ်ဘါခဲလၢာ်အံ့န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ပုၤတ့ၤလီၤတၢ်တဂၤအံၤအတၢ်မၤန့ၣ် ပုၤသ့ၣ်ညါအီၤတအိၣ်နီတဂၤဘၣ်.

လံာ်ဝံယဃုစကုလး ၂၈:၁၃, နအိၣ်တၢ်လၢစုၤဒ့ၣ်, ကစၢ်အတၢ်သၣ်အလီၤလီၤ. တၢ်မ့ၢ်ကိးကလုာ်ဒဲး မ့ၢ်တၢ်ကျၢ်ဘၢနၤ, တၢ်မ့ၢ်ဆီသ့ၣ်, တၢ်မ့ၢ်ဘီအူသပယုၤ, ဒီးတၢ်ပျၢ်မဟူယုၤတီၤအသး, တၢ်မ့ၢ်ဘီဟ့, တၢ်မ့ၢ် မဟူယုၤဒီး တၢ်မ့ၢ်နကသွဲးတၢ်မ့ၢ်နံၤလၢ, တၢ်မ့ၢ်ဂီၤတၢ်မ့ၢ်ဟ့မ့ၢ်, ဒီးထူၤစီလဲၤစီလီၤ. နဒၢဖိဒီးပံၤတြၢၤစီအတု အသးအိၣ်လၢနပူၤ, မ့ၢ်တနံၤလၢနအိၣ်ဖျၢၣ်န့ၣ်ကတၢ်ကတီၤအသးလီၤ.

လံာ်စီဆံ့အတၢ်ပာ်ဖျါလၢအမ့ၢ်ဖိၣ်အစီပၤအံၤန့ၣ်တမ့ၢ်ဘၣ်ပုၤကညီအစီပၤဘၣ်သတးဒီး မ့ၢ်ဒၣ်စီပၤ လၢနီၣ်သးတကပၤလၢအမ့ၢ်, လူၣ်စံၣ်ဖၣ် အနီၣ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲအဂ့ၢ်န့ၣ်, လံာ်စီဆံ့အတၢ်ကွဲးသ့ၣ်တဖၣ် ပထံၣ်ဘၣ်အီၤ လၢ, တၢ်ဒုးနဲၣ်ဖျါလၢတၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ဝဲတီဝဲအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မ့ၢ်ကိးကလုာ်ဒဲးလၢဘၣ်တၢ်ကျၢ်ဘၢ အီၤလၢပုၤယုၤဒၢဖိ ပုၤလုၢ်တၢ်အိၣ်တဂၤအသးနီၣ်ပုၤအံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ပနီၣ်တမံၤဒီး, မ့ၢ်စ့ၢ်ကိးတၢ်လၢအဂ့ၢ်ဝဲဘၣ်ဝဲဒီး, တၢ်သ့ၣ်န့ၢ် အိၣ်န့ၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ပမ့ၢ်စံးလၢအဘၣ်န့ၣ်, တၢ်လၢလူၣ်စံၣ်ဖၣ်အံၤအိၣ်ဒီး တၢ်သ့ၣ်န့ၢ်အိၣ်န့ၢ်အက့ၢ်အဂီၤ အဂ့ၢ်န့ၣ်လၢလံာ်စီဆံ့အပူၤန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ပာ်ဖျါအီၤလီၤ. ပကလဲၤကဒီးဆူတၢ်ဂ့ၢ်လၢအဝဲ အတၢ်ဘၣ်ထွဲသ့ၣ်တဖၣ် န့ၣ်တက့ၢ်.

“နဒၢဖိဒီးပံၤတြၢၤစီအတုအသးအိၣ်လၢနပူၤ, မ့ၢ်တနံၤလၢနအိၣ်ဖျၢၣ်န့ၣ်ကတၢ်ကတီၤအသးလီၤ.”

တၢ်လၢပံၤတြၢၤစီဒီးနဒၢဖိ သ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, တၢ်သ့ၣ်ဝံသးဆၢတၢ်အပီးအလီၤန့ၣ်ပထံၣ် ဘၣ်လီၤ. လံာ်စီဆံ့အဆၢအဝံအံၤစံးဘၣ်ပုၤလၢ, တၢ်လၢလူၣ်စံၣ်ဖၣ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ပုၤလၢအလီၤဆီတဂၤလၢအမ့ၢ် ပုၤသ့ၣ်ဝံသးဆၢတၢ်တဂၤန့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤပထံၣ်ဘၣ်လၢတၢ်သ့ၣ်ဝံသးဆၢ တၢ်တဖၣ်အိၣ်ဝဲအကလုာ်ကလုာ်ဒီး ထုးန့ၢ်ပုၤသ့ၣ် ဘီၣ်သးစၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အသးန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ဝံယဃုစကုလး ၂၈:၁၄

နမ့ၢ်တၢ်ခရုၣ်ဒီး ဖျါအသးတဂၤလၢအကဒုတၢ်မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ကစၢ်ယုၤဟ့ၣ်နီၤလီၤတၢ်အခွဲးဆူလူၣ်စံၣ်ဖၣ် အအိၣ်လၢ ကဘၣ်ကွၢ်ထွဲဒ့ၣ်တၢ်သၣ်အလီၤလၢကစၢ်ယုၤတ့ၤလီၤပုၤကညီအဒိမိဝၤခံၤဂၤအဂီၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ် လီၤ. အဝဲမ့ၢ်စ့ၢ်ကိးပုၤခံၤအံၤအတၢ်ဒိတဒၢလီၤ. တၢ်မၤအဝဲအံၤလူၣ်စံၣ်ဖၣ်မၤန့ၢ်ဝဲလၢ တၢ်မၤလၢအအိၣ်ဒီး တၢ်လၢတၢ်ကပီၤတမံၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ဝံဒီး တၢ်မၤန့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢကဲထီၣ်အသးန့ၣ်လဲၣ်.

“ဒီး ယပာ်နၤလၢ ကစၢ်အကစၢ်စီဆံ့ အလီၤလီၤ. နလဲၤ ပုၤတီၤတၢ်လၢလၢာ်မ့ၢ်အူအကျါလီၤ.”

တၢ်လၢကစၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ပနီၣ်တမံၤဒီး တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်ဘီမ့ၢ်တဘျီ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ကီၢ်တကီၢ် န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိတၢ်လၢ, “ကစၢ်စီဆံ့” အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယုၤအဘီအမ့ၢ်ဒီး မူခိၣ်ဘီမ့ၢ်အပူၤတၢ်ဘၣ် တ့ၤခဲလၢာ်အံၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ပာ်အီၤလၢလူၣ်စံၣ်ဖၣ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

တၢ်ကတိၤဖိလၢအမ့ၢ်, “လၢဂံၢ်မ့ၢ်အူ” သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ် “မ့ၢ်” ဒီး တၢ်အဂုၤအဂၤသ့ၣ်တဖၣ်အိၣ်လၢ မူခိၣ်လၢအမ့ၢ်ဆၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိ, တၢ်လၢလၢဂံၢ်မ့ၢ်အူသ့ၣ်တဖၣ်အကျိၤန့ၣ် အဝဲမ့ၢ်ပုၤဟး ဝုၤဝီၤတၢ်ဒီး မ့ၢ်ပုၤရၤလီၤ ကစၢ်ယွၤ အဂ့ၢ်လၢလီၤစံးထီၣ်ပတြၢၤသ့ၣ်တဖၣ်ဆူတၢ်ဘၣ်တ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ် ခဲလၢအကျိၤ န့ၣ်လီၤ.

စံးယဃုစက့လး ၂၈:၁၅

“နလၢထီၣ်ပွဲၤထီၣ်လၢ နကျဲပုၤလၢနမ့ၢ်တနံၤလၢ နအိၣ်ဖျၢၣ်လံၤလံၤတူၤတၢ်ထံၣ်န့ၢ်တၢ်ဒီးဘးလၢ နပူၤ လီၤ.”

ကစၢ်ယွၤတ့ၤလီၤလူၣ်စံၣ်ဖၣ်လၢ တၢ်လၢတၢ်ပွဲၤဒီးတၢ်စီတၢ်ဆံးအပူၤဒီး, အဝဲပူၤဖျဲးဒီးတၢ်ဒီးဘးဒီး အိၣ်ဒီး တၢ်တီတၢ်လီၤ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, အိၣ်ဒီးတၢ်ကဟုကညီ အဂ့ၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်လံာ်စီဆံးအတၢ်ကွဲးန့ၣ်လီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ် ဝံၤဒီးတၢ်မနုၤသ့ၣ်တဖၣ် ကကဲထီၣ်ဝဲန့ၣ်လဲၣ်.

“မ့ၢ်တနံၤလၢ နအိၣ်ဖျၢၣ်လံၤလံၤတူၤတၢ်ထံၣ်န့ၢ်တၢ်ဒီးဘးလၢနပူၤ”.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ တၢ်လၢလူၣ်စံၣ်ဖၣ်လၢအအိၣ်ဒီး တၢ်လၢတၢ်ပွဲၤ, တၢ်စီတၢ်ဆံးတဂၤအံၤ အိၣ်ဝဲဒၣ်လၢတၢ်ထီ ကတၢ်အလီၤဘၣ်ဆၣ်လၢခံကတၢ်န့ၣ်မၤန့ၢ်တၢ်လီၤယံၤလီၤပျီၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးအတၢ်လီၤယံၤ လီၤပျီၤအံၤန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်လၢ အဝဲအတၢ်အိၣ်မူခံပတီၢ်တပတီၢ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

၂။ တၢ်လီၤယံၤလီၤပျီၤ

တၢ်လၢလူၣ်စံၣ်ဖၣ်အံၤန့ၣ်လီၤယံၤလီၤပျီၤဝဲလၢစ့ၤဒ့ၣ်တၢ်သ့ၣ်အလီၤဆူတၢ်ဒီးဘးအပူၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲ လီၤယံၤလီၤပျီၤလၢကျဲမတၤတမံၤ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ဘၣ်လၢတၢ်ဂ့ၢ်မနုၤအယိန့ၣ်လဲၣ်. တၢ်စံးဆၢန့ၣ်ပကထံၣ် ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်ဝံယဃုစက့လး ၂၈:၁၇** န့ၣ်လီၤ.

“နပာ်နသးအိၣ်ထီၣ်ထီၣ်လၢနယံၤနလၢအယိ, နမၤဘၣ်အာနတၢ်ကူၣ်တၢ်သ့ၣ်လၢ နတၢ်ကယဲာ်ကယူၣ် အယိ လီၤ.”

လံာ်စီဆံးအဆၢအဝံအံၤအခီပညီကအိၣ်ဒ်လဲၣ်.

လံာ်စီဆံးအဝဲအံၤစးဘၣ်ပုၤလၢ, တၢ်ရူသ့ၣ်အပူၤ ဒီးတၢ်လၢလူၣ်စံၣ်ဖၣ်တဂၤ အတၢ်လီၤယံၤလီၤ ပျီၤကဲထီၣ်အသးဒ်လဲၣ်ဒီး ဘၣ်မနုၤလဲၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်မၤတ့ၢ်လံအသးဒ်လဲၣ်န့ၣ် မ်ပကချုန့ၢ်ဟံၣ်ဘၣ်အီၤတက့ၢ်. အဆိကတၢ်ပသ့ၣ်ညါတ့ၢ်လံ လၢ, တၢ်လၢလူၣ်စံၣ်ဖၣ်အံၤန့ၣ်အမူအဒါအိၣ်ဝဲလၢ ကဘၣ်အံးထွဲကွၢ်ထွဲ, စီၤအၤဒၣ်ဒီး နီၢ်အံၣ်အုလၢ အအိၣ်လၢ စ့ၤဒ့ၣ်တၢ်သ့ၣ်အလီၤအပူၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယွၤအတၢ်မၤအီၤလၢကအိၣ်ဒီး တၢ်လၢတၢ်ကပီၤအဂီၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ် လီၤ. အဝဲမ့ၢ်တ့ၢ်လံပုၤတၢ်ဒီး တၢ်အလၢပုၤကညီခံၣ်အဂီၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဆၣ်လၢကစၢ်ယွၤအတၢ်မၤအိၣ်ထီၣ်တၢ်ဒီး အတၢ်ဆိၣ်ဂုၤဆိၣ်ဝါသ့ၣ်တဖၣ် မၤကဲထီၣ်တၢ်ဆီတလဲ တၢ်လၢလူၣ်စံၣ်ဖၣ်အသးဒီး အက့ၢ်အဂီၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤအသးအဆိကတၢ်တဘီ

“၁မိၤၤ ၁:၂၈, ဒီးယွၤဆိၣ်ဂုၤအီၤ, ဒီးစံးဘၣ်အီၤ, မ်သုသၣ်ထီၣ်, ဒီးအါထီၣ်, ဒီးမၤပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဒီး မၤနၢၤ

အိ၊ ဒီးဟဒုဒ်ဇိညဉ်ဇိလၢဝိဉ်လဲဉ်ပူ၊ ဒီးထီဉ်ဇိလံာ်ဇိလၢ တၢ်ဖးဖိ၊ ဒီး ကယံာ်တၢ်အသးလၢ အဟူးအဂဲလၢ ဟီဉ်ခိဉ်ချၢန့ၣ်တက့ၢ်.”

ဟီဉ်ခိဉ်ဒီးတၢ်ဘဉ်တုဲလၢာ်အဖိခိဉ်န့ၣ်, ကစၢ်ယွၤဟ့ၣ်လီၤတၢ်ဆူစီၤအၤဒုဉ်လၢအကဟတၢ်အဂီၢ်အဃိ အဝဲဒုဉ်စ့ၢ်ကီးမ့ၢ်ပုၤလၢအအိဉ်ဒီးတၢ်စိတၢ်ကမိၤဒီး တၢ်သ့န့ၢ်အိဉ်န့ၢ်တဂၤလၢ အမ့ၢ်လုဉ်စံဉ်ဖဉ်တဂၤအဂီၢ်န့ၣ် ကဲထီဉ်တၢ်မၤဘဉ်ဒိဆါအသးန့ၣ်ပထံဉ်ဘဉ်လီၤ.

လၢန့ၣ်တကးဘဉ် တၢ်သ့ဉ်တဖဉ်န့ၣ်မၤအသးဒ်ကစၢ်ယွၤတကန့ၣ်အိၤအဃိ, အဝဲအသးပူၤန့ၣ် ကအိဉ် ဒီးတၢ်သးဆါန့ၣ်ပသ့ဉ်ညါအိၤသ့လီၤ. တၢ်သ့ဉ်တဖဉ်ဝံၤဒီးတယံာ်တမိၢ်န့ၣ်ကစၢ်ယွၤထူးထီဉ်အတၢ်ကတိၤ ခံဘီတဘီအံၤန့ၣ်ဖဲအဝဲန့ၢ်ဟူဝဲအခါ, ဘဉ်ဃးဒီး ကစၢ်ယွၤအတၢ်ဖံးတၢ်မၤသ့ဉ်တဖဉ်အံၤန့ၣ်တလီၤပလိာ် အသးဒီး အိၤန့ၣ်အဝဲန့ၢ်ဟံာ်ထီဉ်ဝဲလီၤ.

တၢ်မၤအသးခံဘီတဘီ

“၁မိၤၤ ၂:၁၆,၁၇ ဒီးကစၢ်ယွၤမၤလိာ်ပုၤကညိဒီး စံးဝဲဒုဉ်, ကယံာ်သ့ဉ်လၢ တၢ်သ့ဉ်အလီၢ်ပူၤ အံၤ နအိဉ်ဒီးနအိဉ်ဘဉ်သ့ဉ်, မ့ၢ်တၢ်သ့ဉ်ညါတၢ်ဂၤဒီး တၢ်အာအသ့ဉ်တထံးန့ၣ် အိဉ်အသ့ဉ်တဂၤ, အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ မ့ၢ်တနံၤလၢ နအိဉ်အိၤန့ၣ်သံဒီးနကသံလီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤတၢ်လၢလုဉ်စံဉ်ဖဉ်အသးကံာ်ပူၤန့ၣ်ကဲထီဉ်တၢ်သးဟ့ၣ်ကစၢ်ယွၤ အတၢ်ဖံးတၢ်မၤဒီး အတၢ် ပညိဉ်သ့ဉ်တဖဉ်ဒီးလၢအသးပူၤန့ၣ်တၢ်အိဉ်ဒီးတၢ်သးဒုဒိလၢတၢ် အဂ့ၢ်အံၤအချံအသ့ဉ်န့ၣ်ဘဉ်တၢ်ဖုံလီၤအိၤ န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ, အဝဲအတၢ်န့ၢ်ဟံာ်တၢ်ဘဉ်ဃးဒီး တၢ်ဒိကန့ၣ်တၢ်လၢ, စီၤအၤဒုဉ်ဒီးနီၢ်အံဉ်အုအဂီၢ်ကစၢ် ယွၤအတၢ်စံးပာ်တဖဉ်လၢ အပျဲဝဲဒီး တၢ်ကူဉ်သ့အဂ့ၢ်န့ၣ် တအိဉ်ဘဉ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲဆိကမိဉ်ဝဲလၢ, တၢ်လၢ ကစၢ် ယွၤအံၤန့ၣ်မၤတၢ်တြီဃာ်တတီတလီၤလၢအဖိခိဉ်န့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ အဝဲစးထီဉ်ပာ်ဒိဉ်ပာ်ထီအသးလၢကစၢ်ယွၤအဖိခိဉ်ဒီး စံးထီဉ်ပတြၢက့ၤအသးန့ၣ် ပထံဉ်ဘဉ်လီၤ.

တၢ်န့ၣ်တဖဉ်ဝံၤဒီး အဝဲစးထီဉ်ကတိၤတၢ်ကဘျးကဘျဉ်အဆိကတၢ်ဆူ မိၢ်ဖးဒိဉ်နီၢ်အံဉ်အုအဂီၢ်ဒီး အဝဲအတၢ်လီတၢ်ဝုၤအဂ့ၢ်န့ၣ်ဘဉ်တၢ်ပာ်ဖျါအိၤဖဲ ၁မိၤၤ ၃:၁-၆န့ၣ်ပထံဉ်ဘဉ်လီၤ.

“ဒီးဂုဉ်န့ၣ်စံးဘဉ်ပိာ်မုဉ်, သုတသံဒီး သုတသံဘဉ်ဘဉ်လီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. အဝဲသမာကွံာ်ကစၢ်ယွၤအကလုာ်အကထါဒီး ကတိၤထီဒါတၢ်န့ၣ်ပထံဉ်ဘဉ်လီၤ. လၢတၢ်ဂ့ၢ် ဒ်အံၤအဃိ အဝဲကဲထီဉ်ပုၤလၢအထီဒါကစၢ်ယွၤ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, မုဉ်ကီၤလံာ်စၢ်တၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဘဉ်ဃးဒီး တၢ်မၤကမဉ်တၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ်, ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ **လံာ်ယီၤဟဉ် ၈:၄၄** အပူၤလၢ ကစၢ်ယုဉ်ဂူး စံးဘဉ်ပုၤအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

သုဝဲသ့ဉ်အံၤ, သုဘဉ်ဃးဒီးသုပာ်မုဉ်ကီၤလံာ်, ဒီးဖဲဒုဉ်သုပာ်အသးန့ၣ်, တၢ်မိဉ်မၤသုသးလီၤ. အဝဲန့ၣ်လၢသီလံာ်လံာ်, မ့ၢ်ပုၤလၢအမၤသံပုၤကညိ, ဒီးတဆၢထာ်ဘဉ်လၢတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအပူၤဘဉ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီတအိဉ်ဘဉ်လၢအပူၤဘဉ်. တုၤအကတိၤ တၢ်ကဘျးကဘျဉ်ဒီး, မ့ၢ်အကတိၤတၢ်လၢ အတၢ်ဒုဉ်ဝဲလီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, မ့ၢ်ပုၤလၢအကတိၤတၢ်ကဘျးကဘျဉ်, ဒီးမ့ၢ်တၢ်ကတိၤကဘျးကဘျဉ်အပာ်လီၤ.

မှားဝဲလီ လံာ်စီဆုံတဆာအခီပညီန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ် တၢ်လၢမ့ၢ်ကီၤလံာ်စၤတၢ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ကၤဘျးကဘျၣ် အခိၣ်ဆၢဒီး တၢ်ကၤဘျးကဘျၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ဟဲဒၣ်လၢ အဝဲအအိၣ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ကစၢ်ယုၣ်ရှုးစံးဝဲလၢ, တၢ်လၢစၤတၢ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, “လၢသီလံာ်လံာ်, မ့ၢ်ပုၤလၢအမၤသံပုၤကညီ” န့ၣ်လီၤ. တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ် ဧၤဒ့ၣ်တၢ်သ့ၣ်အလီၢ်အပူၤပုၤကညီအစၤအသ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢ, ဘၣ်တၢ်ဆၢအီၤ ဆူတၢ်သံအဂ့ၢ်ဒီး တၢ်အံၤမ့ၢ်ဒၣ်မုၢ်ကီၤလံာ်အတၢ်လီၤန့ၣ်တၢ်ဆူနီၢ်အိၣ်အုၤအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၢ်အယိ ကစၢ်ယုၣ်ရှုး စံးဘၣ်ပုၤလၢ, ဘၣ်ဃးဒီး တၢ်မၤသံပုၤကညီအဂ့ၢ်န့ၣ်, မ့ၢ်ဒၣ်ထဲလၢ မ့ၢ်ကီၤလံာ်စၤတၢ်အယိန့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ဂ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်အယိ, တၢ်လၢလူၣ်စံၣ်ဖၣ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်မုၢ်ကီၤလံာ်စၤတၢ်အတၢ်လီၤယံၤ လီၤပျီၤန့ၣ်လီၤ.

လၢခံကတၢ်အဝဲမၤန့ၢ်တၢ်စံၣ်ညီၣ်လၢကစၢ်ယုၤအအိၣ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **၁၆၂၅ ၃:၁၄** န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးကစၢ်ယုၤစံးဘၣ်ဂ့ၢ်န့ၣ်, မ့ၢ်နမၤတၢ်အံၤဒီး နဘၣ်ဆိၣ်အာနးန့ၢ်ဆၢဖိကီၢ်ဖိအဒၢ, ဒီးဆၢဖိကီၢ်ဖိ အမံၤလၢကွၢ်လၢကျိခဲလၢာ်တက့ၢ်လီၤ. နဘၣ်ဟးလၢနဟၢဖၢ ဒီးနဘၣ်အိၣ်ဟီၣ်ခိၣ်အကမူၣ်မ့ၢ်န့ၢ်လၢနမူခဲ လၢာ်လီၤ.”

တၢ်လၢကစၢ်ယုၤအတၢ်ကတိၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ထဲလၢဂ့ၢ်န့ၣ်အဂီၢ်စ့ၢ်ကီးဒါ. တၢ်ကတိၤ အဝဲအံၤ မ့ၢ်ဒၣ်ဒ်သိးတၢ်ကွဲးအသိးစ့ၢ်ကီးဒါ. ဂ့ၢ်လၢအအိၣ်ဟီၣ်ခိၣ်ကမူၣ်န့ၣ်အိၣ်ဝဲစ့ၢ်ကီးဒါ. တအိၣ်ဘၣ်လုတက့ၤဘၣ်. , ဒ်ပထံၣ်ဘၣ်ဒီးပသ့ၣ်ညါအသိး, တၢ်လၢဂ့ၢ် န့ၣ်တအိၣ်ဘၣ်ဟီၣ်ခိၣ်ကမူၣ်ဘၣ်. မ့ၢ်ဒၣ်ဒ်သိးဒီးတၢ်လၢ လံာ်စီဆုံ တဆာအံၤ အခီပညီကမ့ၢ်တၢ်ဒ်လဲၣ်.

တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ပနီၣ်အတၢ်ကွဲးဒီး,တၢ်အံၤဘၣ်ထွဲလိာ်အသးဒီး ဝဲအတၢ်ကတိၤတမံၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီး တၢ်ပနီၣ်အံၤအခီပညီန့ၣ်ပကဃုသ့ၣ်ညါဘၣ်အီၤတက့ၢ်.

နဘၣ်ဟးလၢနဟၢဖၢ-

တၢ်လၢပုၤကညီတဂၤဟးဘၣ်လၢအခိၣ်ခံခီအံၤ န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်တၢ်စိတၢ်ကမီၤဒီး တၢ်လၢတၢ်ကပီၤတမံၤ လီၤ. တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်တၢ်လၢ အအိၣ်ဒီး အစိကမီၤ, အလၢကပီၤလၢအထီၤန့ၢ်ဒီးဆၢဖိကီၢ်ဖိလၢအဟးဝဲလၢအခိၣ် လွံၢ်ခိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဒ်န့ၣ်အသိး, တၢ်လၢတအိၣ်ဒီး အခိၣ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်လၢအတအိၣ်ဒီးတၢ်စိတၢ်ကမီၤဒီး တၢ်လၢတၢ်ကပီၤ အတၢ်ပနီၣ်တမံၤလီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိး တၢ်လၢမုၢ်ကီၤလံာ်စၤတၢ်စ့ၢ်ကီး အဝဲဖဲအိၣ်ဒီးတၢ်လီၤယံၤလီၤပျီၤဝဲအလီၢ် ခံန့ၣ်တၢ်လၢတၢ်ကပီၤသ့ၣ်တဖၣ်လီၤမၢ်ကွၢ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်ဆံးလီၤစ့ၢ်လီၤသ့ၣ်တဖၣ်အိၣ်ထီၣ်ဝဲအလီၢ် ခံ, မူခိၣ်ဘီမ့ၢ်အတၢ်ဘၣ်ထွဲဒီး နီၢ်သးသ့ၣ်တဖၣ်လၢအအိၣ်ဒီး ကွီၤသ့ၣ်တဖၣ်လီၤမၢ်ကွၢ်ဝဲခဲလၢာ်လီၤ.

မှားဝဲလီတၢ်ဂ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤ မ့ၢ်မ့ၢ်ကီၤလံာ်စၤတၢ် အတၢ်လီၤယံၤလီၤပျီၤအတၢ်ပနီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် လီၤ.

နဘၣ်အိၣ်ဟီၣ်ခိၣ်အကမူၣ်မ့ၢ်န့ၢ်လၢနမူခဲလၢာ်လီၤ.

တၢ်ကတိၤဖိလၢအမ့ၢ် တၢ်အိၣ်ဟီၣ်ခိၣ်ကမူၣ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်မၤနၢၤတၢ်အတၢ်ပနီၣ်တမံၤလီၤ. ဘၣ်မနုၤ အယိလဲၣ်န့ၣ် တၢ်လၢမုၢ်ကီၤလံာ်စၤတၢ်အံၤ, လၢအသးသမူတစီၤအပူၤန့ၣ် ကဘၣ်အိၣ်ဝဲဒၣ်လၢဟီၣ်ခိၣ် (ဟီၣ် ခိၣ်ကမူၣ်) န့ၣ်ဒီးတၢ်အခွဲးအယာ်လၢ ကဘၣ်လဲၤန့ၣ်ဆူမူခိၣ်ဘီမ့ၢ်န့ၣ်တမၤန့ၢ်ဝဲလၢဘၣ်.

တိန်နီ ။ (တၢ်ကွဲးအသးလၢ လံာ်ယိးဘးအဆၢဒိၣ် (၁) အပူၤ မ့ၣ်ကီၤလံာ်စၢတၢ်လဲၤဆူကစၢ်ယွၤအအိၣ်ဒီး ကတိၤ တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်, ပတဘၣ်ဟံးန့ၣ်အခီပညီဒ်အတၢ်ကွဲးအသးဘၣ်. ဘၣ်မနုၤအယိလဲၣ်န့ၣ်, တၢ်ဂ့ၢ်အဝဲ အံၤမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ဒိတၢ်တံာ်တမံၤန့ၣ်အယိလီၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လၢဟီၣ်ခိၣ်တဘျီအံၤမ့ၢ်ဒၣ်မ့ၣ်ကီၤလံာ်စၢတၢ်အဂီၢ်, အတၢ်တိာ်ဟံာ်တမံၤန့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အယိ, ကစၢ်ယုၣ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်ဒ်အတၢ်ထံၣ်အသး, ဟံာ်ဖျါဝဲလၢမ့ၣ်ကီၤလံာ်စၢတၢ်အတၢ်လီၤ ဃံၤလီၤပျီအဂ့ၢ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဟံာ်ဖျါအီၤလၢ **လံာ်လူၤကၢၣ် ၁၀:၁၈** န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးစံးဘၣ်အီၤ, ဒ်လီၤတံးဒ်အသးန့ၣ်, ယထံၣ်မ့ၣ်ကီၤလံာ်လီၤတံာ်လၢမ့ၢ်ခိၣ်လီၤ.”

တၢ်ဂ့ၢ်အဝဲအံၤ ဟံာ်ဖျါတၢ်ဘၣ်ဃးဒီး, လူၣ်စံၣ်ဖၣ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသး, ဆၣ်တူၢ်ဂီၤမ့ၢ်ဆ့ၣ်အဖိအဂၤတဂၤ, အတၢ်လီၤဃံၤလီၤပျီသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးမ့ၢ်ခိၣ်ဘီမ့ၢ်အတၢ်စိတၢ်ကမီၤ, တၢ်ကဟုကညီဒ်ဒီးတၢ်အခွဲး အယာ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤမၢ်ကွံာ်ဝဲဒီး လူၣ်စံၣ်ဖၣ်အတၢ်လီၤဃံၤလီၤပျီသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်လၢ တၢ်လီၤတံာ် “ဒ်သးလီၤတံးဒ်” အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ကတိၤတခါအတၢ်လီၤဃံၤလီၤပျီတတူၢ်ကလၢန့ၣ်လီၤ.

အဝဲအတၢ်လီၤဃံၤလီၤပျီတၢ်ဆူဟီၣ်ခိၣ်န့ၣ်ဝံၤဒီး, အဝဲစးထီၣ်မၤတၢ်မၤလၢအသးအိၣ်ဒၣ်ဝဲအသးအဂ့ၢ် န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်လၢ အဝဲအသးသမူသၢတီၢ်တပတီၢ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

၃. **အတၢ်မိၣ်န့ၢ်သးလီၤတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်**

လံာ်ဝံယဂျါယၤ, ၁၄:၁၃,၁၄ န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်အီၤဒ်အံၤလီၤ.

“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, နစံးလၢနသးကံာ်ပူၤ, ယကထီၣ်ဘးဆူမ့ၢ်ခိၣ်, ယကဟံာ်ယလီၤပစိာ်လၢ ကစၢ်အဆၣ်ဇိၤဖိဇိၤ အဖိခိၣ်, ယကဆ့ၣ်နီၤလၢတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အကစၢ်ကလိလၢ ကလံၤစိးကတၢ်လီၤ. ယကထီၣ်ဘးတၢ်အာၣ် အတၢ်ထီၣ်အဖိခိၣ်, ယကဟံာ်အသးဒ်တၢ်ထီၣ်ကတၢ်တဂၤအသးန့ၣ်လီၤ.”

လံာ်စိဆ့ၣ်တဆၢအံၤစံးဘၣ်ပုၤလၢ, မ့ၣ်ကီၤလံာ်စၢတၢ်အသးကံာ်ပူၤ, အတၢ်မိၣ်န့ၢ်သးလီၤတၢ်သ့ၣ်တဖၣ် လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ဒ်သးပကနၢ်ဟံာ်အီၤဂ့ၢ်ဘၣ်ဘၣ်အဂီၢ် ပကချူသ့ၣ်ညါအီၤတက့ၢ်.

“ယကထီၣ်ဘးဆူမ့ၢ်ခိၣ်”

တၢ်ဂ့ၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်မ့ၣ်ကီၤလံာ်စၢတၢ်လီၤဃံၤလီၤပျီလၢ ဇုၤဒ့ၣ်တၢ်သ့ၣ်ဝံၤအလီၢ်ခံ, မ့ၢ်ဒၣ်အတၢ်မိၣ် န့ၢ်သးလီၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤအဝဲအံၤမၤဝဲဒ်သးကထီၣ်ဘၣ်ဆူမ့ၢ်ခိၣ်အဂီၢ်, မ့တမ့ၢ်, ပမ့ၢ်စံးလၢတၢ်ကတိၤအဂၤ တဘီန့ၣ်, အဝဲချူဝဲကျဲလၢ ကဘၣ်ဟဆုၤနီၢ်သးအတၢ်ဘၣ်ထွဲလၢ ပတထံၣ်ဘၣ်အီၤလၢပမဲာ်လၢအမ့ၢ် ပုၤကလုာ် သ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤသ့ၣ်တဖၣ်အပူၤလီၤ. လၢတၢ်ဂ့ၢ်တဖၣ်အယိ အဝဲမၤအိၣ်ထီၣ်တၢ်စိတၢ်ကမီၤလၢအဒုး လီၤဆီတၢ်သ့ဘၣ်ဃးဒီး တၢ်ကွံာ်ဆိကမိၣ်တၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤဒီးတၢ်လၢ ကစၢ်ယွၤဟ့ၣ်ဟီၣ်ခိၣ်တဘျီဆူ စီၤအၤဒၣ် အအိၣ်လၢအကဘၣ်ဟအီၤန့ၣ်အဝဲဟံးန့ၣ်ဝဲဒီး ဖီၣ်တံာ်ဃာ်ဝဲလၢ တၢ်တတီၤတလီၤဘၣ်အပူၤလီၤ.

ပကလဲၤကဒီးဆူ အတၢ်မိၣ်န့ၢ်သးလီၤအဂၤတမံၤအဂ့ၢ်တက့ၢ်.

“ယကဟံာ်ယလီၤပစိာ်လၢ ကစၢ်အဆၣ်ဇိၤဖိဇိၤအဖိခိၣ်,”

တၢ်လၢကစၢ်ယွၤအဆၣ်ဇိၤဖိဇိၤအံၤန့ၣ် ကမ့ၢ်မတၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပဘၣ်သ့ၣ်ညါစ့ၢ်ကီးတၢ်အဝဲအံၤ

မှားဒ်တံအအါန့ၣ်လီၤ. တံလၢမူခိၣ်ကလူးမံၤက့ၤလးအံၤန့ၣ် မှာ်ကစၢ်ယွၤအဆၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အကျါပုၤတဂၤဒီး မှာ်စ့ၢ်ကီးတံအခိၣ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ဆၣ်ဧါဖီဧါအဂ့ၤအဂၤသ့ၣ်တဖၣ်, ဒ်ပစံးတံအသိး, ကစၢ်ယွၤအမူခိၣ် ကလူးလၢအလီၤခိၣ်တဖၣ်န့ၣ် ကမ့ၢ်မတၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လဲၣ်. ဘၣ်ဃးဒီးပုၤသ့ၣ်တဖၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ် ဘၣ်တံပံၤ ဖျါအီၤဖဲ, ကလီးစဲ ဘးၤ၆ န့ၣ်လီၤ.

“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, တံခဲလၢာ်ဘၣ်တ့ၢ်အသးလၢ အစုပူၤ, တံအိၣ်လၢမူခိၣ်ဒီး, တံအိၣ်လၢဟီၣ်ခိၣ်, တံလၢပ ထံၣ်သ့, ဒီးတံပထံၣ်တသ့ဘၣ်, တံလီၤပစိၣ်မ့ၢ်ဂ့ၤ, တံစံၣ်ညီၣ်မ့ၢ်ဂ့ၤ, တံအခိၣ်မ့ၢ်ဂ့ၤ, တံအစိအကမီၤမ့ၢ်ဂ့ၤ, ကယံၤတံတမံၤလၢာ်ဘၣ်တံတ့ၢ်အီၤလၢအစုပူၤ, ဒီးလၢအဂီၢ်လီၤ.”

မှာ်ဝဲလီၤ. တံသ့ၣ်တဖၣ်အံၤမှာ်ဒ်ကစၢ်ယွၤအဆၣ်ဧါဖီဧါသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ဘၣ်ဃးလိာ်အသးဒီးတံလီၤပစိၣ်, တံစံၣ်ညီၣ်, တံအခိၣ်, တံအစိအကမီၤဒီးဘၣ်တံတ့ၢ်လီၤအီၤလၢအလီၤခိၣ် ဒ်တံသ့ၣ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ် မူခိၣ်ကလူးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မှာ်ဒ် “ကစၢ်ယွၤအဆၣ်ဧါဖီဧါ” သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတံသ့ၣ်တဖၣ်အံၤပစံးအီၤသ့ၣ်လဲၣ်, ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ လံာ်အုးဖုးစူး ဘး ၂၁ န့ၣ်လီၤ.

“လၢတံအခိၣ်ဒီးတံအခိၣ်အထီ, ဒီးတံကဲကစၢ်, ဒီးကယံၤတံအမံၤလၢတံကီးဝဲထဲအံၤတယုၣ်ဧါ တမ့ၢ်ဘၣ်, မှာ်ခဲကိာ်တယုၣ်စ့ၢ်ကီး, အဖီခိၣ်”

ဘၣ်ဃးဒီးလံာ်စီဆ့ၣ်အဆၣ်အဝဲအံၤသ့ၣ်ဟံၤစ့ၢ်ကီးဧါ. ဖဲကစၢ်ခရံၣ်ဘၣ်တံပံၤဒိၣ်ပံၤထီအီၤအခါန့ၣ်, ဘၣ်တံပံၤဒိၣ်ပံၤထီအီၤဒီးဘၣ်တံစံးထီၣ်ပတြၢအီၤလၢ တံခဲလၢာ်အဖီခိၣ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. မှာ်ဝဲလီၤ. မူခိၣ် ကလူးသ့ၣ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ်နီၤသးသ့ၣ်တဖၣ်အတံၢ်စိအတံၢ်ကမီၤအံၤန့ၣ် မှာ်ဒ်လၢကစၢ်ယွၤအတံၢ်ဘၣ်တ့ၢ်ခဲလၢာ် အယိဒီးအိၣ်ဒီးတံစံးထီၣ်ပတြၢန့ၣ်လီၤ.

ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်စ့ၢ်ကီးမှာ်ဒ်ကစၢ်ယွၤအဆၣ်ဧါဖီဧါသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

မှာ်ဒ်န့ၣ်ဒီးတံလၢမ့ၢ်ကီၤလံာ်စ့ၢ်တၣ်အံၤ, ကပံၤအလီၤပစိၣ်လၢ ကစၢ်ယွၤအဆၣ်ဧါဖီဧါသ့ၣ်တဖၣ်အ ဖီခိၣ်အံၤန့ၣ်ကမ့ၢ်တံၢ်ဒ်လဲၣ်. တံစံးဆၢန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, အဝဲအတံၢ်မိၣ်န့ၣ်သးလီၤအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

“ယကဆုၣ်နီၤလၢ တံအိၣ်ဖိၣ်အကစၢ်ကလိလၢကလံၤဖိးကတံၢ်လီၤ.”

တံလၢ “ကလံၤဖိးကတံၢ်” အံၤန့ၣ်မှာ်ဒ်တံလီၤတမံၤလၢအမ့ၢ် မူခိၣ်ဘီမ့ၢ်, ဒ်ပစံးတံအသိး, ကစၢ်ယွၤ အတံၢ်အိၣ်တံဆိးအလီၤအဂ့ၢ်န့ၣ်, ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, လံာ်စံးထီၣ်ပတြၢ, ၄၈:၂ အပူၤန့ၣ်လီၤ.

“အလီၤထီၣ်ထီမ့ၢ်မး, ဟီၣ်ခိၣ်ဒီဘၣ်အတံၢ်သ့ၣ်ဖုံသးညီမ့ၢ်ကစၢ်စံးယိၣ်လၢ ကလံၤဖိးတခီ, စီၤပၤဖးဒိၣ် အဂ့ၢ်လီၤ.”

လံာ်စံးထီၣ်ပတြၢ ၇၅:၆-၇

“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, လၢမ့ၢ်ထီၣ်မ့ၢ်ဂ့ၤ, လၢမ့ၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ဂ့ၤ, လၢကလံၤထံးမ့ၢ်ဂ့ၤ, တံပံၤထီၣ်ထီတဟဲဘၣ်ဝဲဘၣ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ယွၤမ့ၢ်ပုၤစံၣ်ညီၣ်တံလီၤ. ဆိၣ်လီၤအဝဲတဂၤ, ဒီးပံၤထီၣ်ထီအဝဲတဂၤလီၤ.”

လၢတံန့ၣ်အယိ, လံာ်စီဆ့ၣ်အဝဲအံၤစံးဘၣ်ပုၤလၢ, မုၣ်ကီၤလံာ်စ့ၢ်တၣ်အံၤအတံၢ်မိၣ်န့ၣ်သးလီၤတံန့ၣ် မှာ်ဒ်အကလီၤကံၤဒ်ကစၢ်ယွၤ, ကကဲထီၣ်ဘၣ်ကစၢ်ယွၤတဂၤအဂီၢ်ဒီးကတူၢ်လိာ်တံဘူၣ်ထီၣ်ဘါထီၣ်အီၤအဂ့ၢ် န့ၣ်လီၤ. တံအလီၤအဝဲအံၤမှာ်စ့ၢ်ကီးမုၣ်ကီၤလံာ်စ့ၢ်တၣ်မၤအိၣ်ထီၣ်ဟီၣ်ခိၣ်ဒီဘၣ်ညါအတံၢ်ဘူၣ်တံဘါသ့ၣ်တဖၣ် န့ၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိး, အဝဲစ့ၢ်ကီးမၤလၢမၤပုၤအတံၢ်မိၣ်န့ၣ်သးလီၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ် အလီၤပစိၣ်အံၤန့ၣ်ပံၤဝဲလၢ

ကစာယွှအဆင့်သွပ်တဖန်အဖီခိန်အလီ အဂ္ဂိနုနုလၢထီၣ်ပွဲထီၣ်ဝဲလံနုနုလီၤ. အဝဲဟဘၣ်တၢ်လၢပုၤသ့ၣ်တဖန် အဖီခိန်နုနုဝံၤဒီး အဲၣ်ဒီးမၤနုနုတၢ်ဘူၣ်ထီၣ်ဘၢထီၣ်အီၤဒ်ကစာယွှတဂၤအသိးနုနုပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ပကလဲၤကဒီးဆူမုၢ်ကီၤလံာ်စၢတၢ်အတၢ်မိၣ်နုနုသးလီၤအဂၤတမံၤအဂ္ဂိနုနုတက့ၢ်.

“ယကထီၣ်ဘးတၢ်အာၣ်အတၢ်ထီၣ်အဖီခိန်”

လံာ်စီဆုံတဆၢအံၤစံးဘၣ်ပုၤလၢ, တၢ်လၢမုၢ်ကီၤလံာ်စၢတၢ်အံၤ အတၢ်မိၣ်နုနုသးလီၤသ့ၣ်တဖန်အံၤ, အိၣ်ဒီးတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်ဒီးတၢ်လၢအကတၢ်တအိၣ်ဘၣ် (တၢ်အာၣ်အတၢ်ထီၣ်) နုနုပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ပုၤအဝဲအံၤချူအတၢ်ဟ်ဒိၣ်ဟ်ထီၣ်ဒီးစံးထီၣ်ပတြၢၤက့ၤအနီၢ်ကစာဒၣ်ဝဲဒီးချူစ့ၢ်ကီးတၢ်ကဟုကညီၢ်လၢ ကစာယွှ အတၢ်ဘၣ်တ့ၣ်သ့ၣ်တဖန်ခဲလၢအမဲၣ်ညါလီၤ. မ့ၢ်ဒ်နုနုဒီးတၢ်မနုၤတမံၤလၢအဝဲကမိၣ်နုနုသးတၢ်နုနု ကအိၣ်တ့ၢ် ဒီးတၢ်မနုၤလဲၣ်. တၢ်စံးဆၢနုနုပကထီၣ်ဘၣ်ဒ်အဖီလၢအသိးလၢ အတၢ်မိၣ်နုနုသးလီၤတၢ်နုနုလီၤ.

“ယကဟ်ယသးဒ်တၢ်ထီၣ်ကတၢ်တဂၤအသိးနုနုလီၤ.”

တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒ်အတၢ်မိၣ်နုနုသးလီၤတၢ်အဒိၣ်ကတၢ်ဒီး အတၢ်လၢပုၤကတၢ်နုနုလီၤ. ဘၣ်မနုၤအပိ လဲၣ်နုနု အဝဲထံၣ်နုနု, တၢ်ဘၣ်တ့ၣ်ခဲလၢအဖီခိန်နုနုကစာယွှအိၣ်ဝဲအပိနုနုလီၤ. လၢသီလံာ်လံာ်နုနုဘၣ်ဃးဒီး တၢ်ဂ့ၢ်လၢကဟ်အသးဒ်တၢ်ထီၣ်ကတၢ်တဂၤအသိးနုနု အဝဲအတၢ်သးဒုဒီးတၢ်သးဒုတလုၢ်အံၤနုနု တအိၣ်ဘၣ်ဝဲ ဘၣ်. လၢတၢ်နုနုအပိအဝဲချူဝဲကျဲလၢ အကလီၤကံၤဒ်သိးပုၤလၢအဒုးကဲထီၣ်တၢ်ယွှ “ယဟိဝၤ” နုနုလီၤ. မ့ၢ်ဝဲ လီၤ. အဝဲလၢအတၢ်ဆိကမိၣ်အပူၤနုနု အိၣ်ဒ်ထဲကမၤလီၤကံၤအသးဒီးကစာယွှအနီၢ်ကစာဒၣ်ဝဲနုနုပထံၣ်ဘၣ် လီၤ.

လၢတၢ်နုနုအပိ, မ့ၢ်မဆါတနုၤအံၤပစံးသ့ၣ်လၢ, တၢ်လၢမုၢ်ကီၤလံာ်စၢတၢ်အဝဲအံၤအတၢ်မိၣ်နုနုသးလီၤ သ့ၣ်တဖန်လၢထီၣ်ပွဲထီၣ်ဝဲဆူအပတီၢ်လၢခံတပတီၢ်အပူၤနုနုပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ပသ့ၣ်ညါအီၤသ့ဒ်လဲၣ်. တၢ်လၢကစာယွှအံၤကတီၤတၢ်ဒီးပုၤနုနုပသ့ၣ်ညါအီၤသ့ၣ်လၢ, ခီဖျိ “အဝဲအကလုၢ်ကထါ” အသိးနုနုဒီး မုၢ်ကီၤလံာ်စၢတၢ်စ့ၢ်ကီးကတီၤတၢ်သ့ၣ်လၢ, ခီဖျိ “အပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိ” သ့ၣ်တဖန်နုနုလီၤ. ဖဲတယံာ်တဖီအပူၤနုနု ပုၤမၤဟူထီၣ်သါလီၤတၢ်အဂ္ဂိနုနုဘၣ်ဃးဒီး “Reebok” အခိၣ်ဖံး, “အခါပနုနု” သူတၢ်ကတီၤတဘီလၢအမ့ၢ်, “ယမ့ၢ်တၢ်လၢယမ့ၢ်လီၤ” နုနုပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. တၢ်ကတီၤအဝဲအံၤမ့ၢ်ဒ်ကစာယွှစံးဘၣ်စီမိၤရှုလၢအမ့ၢ်မတၢ လဲၣ်အဂ္ဂိနုနုအပိမ့ၢ်တၢ်ကတီၤလၢ အစီအဆုံနုနုပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီး, တၢ်မၤဟူထီၣ်သါလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တဖန်နုနု မ့ၢ်ဒ်ပဝဲပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖန်အတၢ်ဖံးတၢ်မၤနုနု ပသ့ၣ်ညါဝဲလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်တၢ်ကတီၤအဝဲအံၤသ့ၣ်အဂ္ဂိနုနုလီၤကံၤဒ်သိးမုၢ်ကီၤလံာ်စၢတၢ်အတၢ်ကတီၤလၢအမ့ၢ်, “ယကဟ်ယသးဒ်တၢ်ထီၣ်ကတၢ်တဂၤအသိးနုနုလီၤ.” နုနုလီၤနုနုပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. မ့ၢ်ကီၤလံာ်စၢတၢ်အတၢ်မိၣ်နုနုသးလီၤသ့ၣ်တဖန်ခဲလၢအံၤနုနု, မ့ၢ်ဒ်ကဟဘၣ်ဟီၣ်ခိၣ်ဒိဘၣ် ညါဒီးကစံးလီၤအသးလၢ ဟီၣ်ခိၣ်ကစာအဂ္ဂိနုနုအဝဲမၤဝဲတဆီဘၣ်တဆီဒီးအိၣ်ဒီးတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်နုနုပထံၣ် ဘၣ်လီၤ.

၄. အတၢ်ဟတၢ်ပြး

ပကလဲၤကဒီးဆူမုၢ်ကီၤလံာ်စၢတၢ်အတၢ်အိၣ်မူအတီၤလွံာ်တီၤတတီၤအဂ္ဂိနုနုတက့ၢ်.

အိုးဖိုးစူး ၂:၂၊

“တၢ်န့ၣ်တဖၣ်အပူၤ သုလဲၤတၢ်ဒ်ပုၤအအံၤတယၣ်ဖိအသိး, ဒ်တၢ်ဖးဖိအစိအကမိၤအခိၣ်, သးလၢအမၤ တၢ်ခဲကန့ၣ်အံၤလၢ ပုၤတဖၣ်ဘၣ်တၢ်အပူၤအသိးန့ၣ်လီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. လံာ်စီဆုံတဆၢအံၤပာ်ဖျါမုၢ်ကီၤလံာ်စ့ၣ်တၢ်လၢအမ့ၢ်, “တၢ်ဖးဖိအစိအကမိၤအခိၣ်” ဒ်ပစံး တၢ်အသိး, တၢ်အဝဲလီၤပံၤလီၤပျီၤဆူဟီၣ်ခိၣ်ဒီးပာ်အသးဒ်အတၢ်ဟတၢ်ပြးလၢအမ့ၢ်နီၢ်သးတကပၤ, လၢပထံၣ် ဘၣ်အီၤလၢပမဲာ်တသ့ဘၣ်အသိးလီၤ. တၢ်မၤအသးအဝဲအံၤန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်လၢ, **လံာ် ၂ကရံၣ်သး ၄:၄** အပူၤ န့ၣ်လီၤ.

“လၢအဝဲသ့ၣ်အပူၤ ဟီၣ်ခိၣ်အကစၢ်မၤခဲးပုၤလၢအတဖၣ်တၢ်ဘၣ်အသး, ဒ်သိးခရံၣ်လၢအမ့ၢ်ယွၤ အက့ၢ်အဂီၢ်တကန့ၣ်အလၢကပီၤ, အတၢ်သးခုအကစီၣ်အတၢ်ကပီၤ, သုတကပီၤထီၣ်ဘၣ်အီၤတဂ့ၤလီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ပုၤတၢ်မၤဖိဖိပီလူးစံးဝဲလၢ ပုၤအဝဲအံၤမ့ၢ်ဒ် “လၢအဝဲသ့ၣ်အပူၤဟီၣ်ခိၣ်အကစၢ်” န့ၣ်လီၤ. ကစၢ်ယုၣ်ဂူးတခီစံးဝဲလၢ “ဟီၣ်ခိၣ်အခိၣ်” အဂ့ၢ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ်ယီၤဟၣ် ၁၄:၃၀** န့ၣ်လီၤ.

“ဆူညါယတကတိၤလၢဘၣ်ဒီးသုလၢအအါဘၣ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ဟီၣ်ခိၣ်အခိၣ်တကပာ်ဝဲဒီး အတၢ်တအိၣ်ဘၣ်လၢယပူၤနီၢ်တမံၤဘၣ်.”

လံာ်စီဆုံတဆၢအံၤစံးဘၣ်ပုၤထံထံဆးဆးလၢဘၣ်ဃးဒီး တၢ်အခိၣ်တကအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဒ်န့ၣ်ဒီး ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်အခိၣ်တကအတၢ်စိအတၢ်ကမိၤန့ၣ်မတၢ်တကဟ့ၣ်ဘၣ်တ့ၢ်လံာ်အီၤန့ၣ်လဲၣ်. မ့ၢ်ကီၤလံာ်စ့ၣ်တၢ် အနီၢ်ကစၢ်ဒ်ဝဲဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် အဝဲအတၢ်စံးတၢ်ကတိၤန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်လူၤကၣ် ၄:၆** အပူၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

“ဒီးမ့ၢ်ကီၤလံာ်စံးဘၣ်အီၤ, ကယံာ်တၢ်အစိအကမိၤအံၤ, ဒီးအလၢကပီၤန့ၣ်, ယကဟ့ၣ်နၤလီၤ. အဂ့ၢ်ဒ် အံၤ, တၢ်ဟ့ၣ်လီၤလံာ်လၢယစုပူၤလံ, ဒီးဖဲဒ်ယသးပုၤလၢတၢ်မိၣ်ဟ့ၣ်ယသးလၢအီၤဒီး, ယဟ့ၣ်ယဲဒ်လီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ကစၢ်ယွၤအနီၢ်ကစၢ်ဒ်ဝဲဟ့ၣ်လီၤတၢ်စိတၢ်ကမိၤဆူမုၢ်ကီၤလံာ်စ့ၣ်တၢ်အခိၣ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ် လီၤ. ဘၣ်မနုၤအယိလဲၣ်န့ၣ်, တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မၤအိၣ်ထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်လၢအဘၣ်ဃးဒီး တၢ်သ့ၣ်ညါနီၢ်ဟံၣ်တၢ်ဒီး အိၣ်ဒီးတၢ်လၢတၢ်ပုၤလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဆိၣ်ဝါသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကစၢ်ယွၤဟ့ၣ်လီၤတၢ်အခွဲးအယာ်ဆူ မ့ၢ်ကီၤလံာ်စ့ၣ်တၢ်ဒီးအကလူးသ့ၣ်တဖၣ်လၢ လီၤပံၤလီၤပျီၤသ့ၣ် တဖၣ်အအိၣ်ဒ်သိးကဟဘၣ်ဟီၣ်ခိၣ်တၢ်ဘၣ်ဒီးခံဘၣ်တဘျီအဂီၢ်န့ၣ် ပာဝဲလၢတၢ်အာဝဲသီဝဲအပူၤန့ၣ် ပထံၣ် ဘၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ဟီၣ်ခိၣ်ခံဘၣ်အံၤန့ၣ် ကတုၤလီၤဝဲဆူတၢ်အကတၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ကီၤလံာ်စ့ၣ်တၢ်ဟတၢ်လံာ်ဒ်လဲၣ်. အဝဲဟဝဲလၢတၢ်လီၤတၢ်ဂ့ၤအပူၤဒီး တၢ်ကဘျဲးကဘျီအပူၤလီၤ. အဝဲမၤတၢ်လီၤတၢ်ဂ့ၤဒီးသုတၢ်ကဘျဲးကဘျီဒ်လဲၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်လၢအဝဲအသးသမူအတီၤယံာ်တီၤတတီၤ အပူၤန့ၣ်လီၤ.

၅. တၢ်လၢအကလံာ်နီၢ်လီၤနီၢ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်

တၢ်လၢမုၢ်ကီၤလံာ်စ့ၣ်တၢ်အံၤန့ၣ်အိၣ်ဝဲလၢ, တၢ်လီၤလၢအအိၣ်လီၤပျီဝဲလၢ မူကပိာ်လီၤလၢအမ့ၢ်ဘၣ် တၢ်ကိးအီၤလၢ Tartarus or Hell. ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, လရံၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်ပသ့ၣ်ညါတ့ၢ်လံာ်ဝဲလၢ တၢ်မၤလိ (၁၅) အပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်လီၤအဝဲအံၤဘၣ်တၢ်ဒုးဃာ်မုၢ်ကီၤလံာ်စ့ၣ်တၢ်ဒီး အကလူးသ့ၣ်တဖၣ်လၢအလီၤပံၤလီၤပျီၤ ဒီးအဝဲသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်လီၤအဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ်၂ပုးတရူး ၂:၄** န့ၣ်လီၤ.

“အဂ္ဂိဒ်အံ၊ ကလူးလာအမာတၢ်ဒဲးဘးတဖၣ်န့ၣ်, ယွၤမ့ၢ်တသးလိဘၣ်အိၤဘၣ်, ဒီးမ့ၢ်တၢ်လီၤအိၤဆူလရၣ်ပူၤ, ဒီးဟ့ၣ်လီၤအိၤလာတၢ်ခဲးအတၢ်စာဃာ်အပူၤလာတၢ်စံၣ်ညီၣ်ဃာ်အလီၤ,”

တၢ်ကတိၤတဘီၤလာအမ့ၢ်, “တၢ်ခဲးအတၢ်စာဃာ်” အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်လာ, ပုၤတဒိကန့ၣ်တၢ်ကလူးသ့ၣ်တဖၣ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်ဝံတၢ်နီၤ, သံခိၣ်မ့ၢ်ဃါသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်အိၣ်တၢ်ဆိးအလီၤန့ၣ်လီၤ.

“တၢ်ခဲး” - ဒ်လံာ်ဝံယရူၤယုၤ ၆ဝး၂ အတၢ်ဟံၣ်ဖျါအသိး, မ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤ ဟီၣ်ခိၣ်အတၢ်ဘၣ်ထွဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

“အဂ္ဂိဒ်အံ, တၢ်ခဲးကလုာ်ဘာဟီၣ်ခိၣ်, ဒီးတၢ်ခဲးသူပုၤကလုာ်တဖၣ်လီၤ.”

“အတၢ်စာဃာ်” - မ့ၢ်ကီၤလံာ်စၣ်တၢ်ဒီးအကလူး အလီၤဃံၤလီၤပျီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်, ဒ်သိးအတၢ် ဟးဝုၤဝီၤဘၣ်ဆူဟီၣ်ခိၣ်အမူကပိာ်လီၤဒီးဆူကစၢ်ယွၤ အတၢ်ဘၣ်တ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အပူၤ ခဲလၢာ်အဂီၢ်န့ၣ် ဘၣ်တၢ်တြီၤဃာ်အိၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. မ့ၢ်ဒၣ်ထဲလာ, ကလံၤလာအအိၣ်ဝးတရံးဟီၣ်ခိၣ်ဝးဝးအပူၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်စၢတၢ်ဒီး အကလူးသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, လံာ်အုးဖူးစူး ၆း၁၂ အပူၤန့ၣ်လီၤ.

“အဂ္ဂိဒ်အံ, တမ့ၢ်ဘၣ်ပကနီၤဒီးတၢ်သ့ၣ်ဒီးတၢ်ဖဲးတၢ်ညၣ်ဘၣ်, မ့ၢ်လာတၢ်အိၣ်, ဒီးတၢ်အစိအကမီၤ, ဒီးအအံၤတဃာ်အတၢ်ခဲးအကစၢ်, တၢ်နီၤအိၣ်လာမ့ၢ်ခိၣ်အလီၤတဖၣ်လီၤ.”

မ့ၢ်မ့ၢ်လာ, ပမဲာ်အိၣ်ဒီးပထံၣ်တၢ်ဘၣ်ဃးဒီး နီၢ်သးသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်ဟူးတၢ်ဝးန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်စ့ၢ်ကီၤ မ့ၢ်ကီၤလုာ်စၢတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ယူၤဝဲလာ တၢ်ဖးဖိအပူၤန့ၣ်လီၤ.

အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်အိၣ်လာ တၢ်လီၤအဝဲအံၤဒီး, အဝဲသ့ၣ်မၤတၢ်မၤဘၣ်ဃးဒီး, တၢ်ဟတၢ်ပြးဆူနီၢ်သးသ့ၣ်တဖၣ်လာပတထံၣ်ဘၣ်လာ ပမဲာ်သ့ၣ်တဖၣ်အဖိခိၣ်အဂ္ဂိန့ၣ်, ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ လံာ်အုးဖူးစူး ၂း၁-၂ န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးပုၤလာအသံတၢ်လာ တၢ်သရူးတၢ်ကမၣ်ဒီးတၢ်ဒဲးတူၣ်ဒဲးဘးအပူၤ သုဝဲသ့ၣ်အံၤ, ယွၤမၤမူထီၣ်က့ၤလံသုလံ. တၢ်န့ၣ်တဖၣ်အပူၤ သုလဲၤတၢ်ဒ်ပုၤအအံၤတဃာ်ဖိအသိး, ဒ်တၢ်ဖးဖိအစိအကမီၤအိၣ်, သးလာအမၤတၢ်ခဲကန့ၣ်အံၤလာ ပုၤတစ့ၢ်ဘၣ်တၢ်အပူၤအသိးန့ၣ်လီၤ.”

တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်, တၢ်ဂ့ၢ်လာအမ့ၢ်, “မ့ၢ်ကီၤလံာ်ဒါန့ၣ်တၢ်ဝံၤလံလာပုၤတဂၤအသး” အဂ္ဂိန့ၣ်ဒီး, တၢ်ဂ့ၢ်အဝဲအံၤကဲထီၣ်ဆူ, တၢ်ဆုာ်န့ၣ်တၢ်ဆူတၢ်ဒဲးဘးအကျဲ, တၢ်လုပစိတၢ်ဒီးတၢ်လုၤဘၣ်မ့ၢ်ကီၤလံာ်အသးဒီး တၢ်မိၣ်န့ၣ်သးလီသ့ၣ်တဖၣ်အိၣ်ထီၣ်လာ ပုၤကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်အသးကံၢ်ပူၤအဂ္ဂိန့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဒ်တၢ်ဒိတၢ်တံာ်တမံၤအသိးန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ကွဲးဖျါထီၣ်အိၤဖဲ, လံာ်ယီၤဟၣ် ၁၃း၂, လၢအမ့ၢ်စီၤယူၤဒါအံၣ်စကၤရံၤအိၣ်တဂၤအတၢ်မၤအသးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးတၢ်အိၣ်လာဟါအိၣ်ဘၣ်ဝဲ, ဒီးမ့ၢ်ကီၤလံာ်ဒါန့ၣ်တၢ်ဝံၤလံလာ စီၤရံၤမိၣ်အဖိခွါ, စီၤယူၤဒါအံၣ်စကၤရံၤအိၣ်တဂၤအသးဒ်သိးအကဟ့ၣ်လီၤကွံာ်အိၤလီၤ.”

လာကျဲဒ်အံၤအပူၤမ့ၢ်ကီၤလံာ်စၢတၢ်ဒီးအကလူးသ့ၣ်တဖၣ်ဆုာ်န့ၣ် တၢ်အာတၢ်သီဒီးတၢ်တဂုၤတဘၣ်ဆူနီၢ်တဂၤစုာ်စုာ်, ဆူဟံၣ်ဖိဃီဖိအဒုၣ်သ့ၣ်တဖၣ်စုာ်စုာ်, ဒီးဆူပုၤဟီၣ်ခိၣ်ခိဖိခဲလၢာ်သ့ၣ်တဖၣ် အသးကံၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဆၣ်ပမ့ၢ်ကွံာ်က့ၤဆူတၢ်ကတိၤထီၣ်ဒါတၢ်အံၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လာ, တၢ်လာကစၢ်ယုၣ်ရူးအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ပုၤတဂၤလာအိၣ်ဒီးတၢ်လာထီၣ်ပုၤထီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အသိး, တၢ်လာမ့ၢ်ကီၤလံာ်စၢတၢ်ဆုာ်န့ၣ်တၢ်ဒီး ဟ့ၣ်အိၤလာ

တော်ကူထိန်ဖးလီသ့တဖန်န့ အဝဲသမာကွံဝဲအဂ္ဂါန့ ပကထံဘဲ ဖဲ လံာ်မးသဲ ၄:၃,၄ အပူန့လီ. အဝဲ ဒုဂ်တံအိဂ်အသီ (၄၀) ဝံဒီးဘဲတံလုပစီအီလါ တံဂ်ဂံသါမံန့ပထံဘဲလီ.

“ဒီးပုလုပစီတံတကဟဲဆူအအိဂ်, ဒီးစံးဝဲဒဂ်, နမုမုယွအဖိခွါဒီး, စံးတံဒ်သီးလါတဖန်အံကကဲ ထိန်ကိဂ်တက့.”

“ဒီးစံးဆာတံဒီး, စံးဝဲဒဂ်, တံကွဲးအသး, ပုကညီကမူဝဲထဲကိဂ်န့တမုဘဲ, မုလါကယံတံကတီ လါအဟဲထိန်လါယွအထးခိဂ်လီ.”

ဘဲဆဲလါပုကလုသ့တဖန်အဂီ, မုဂ်ကီလံာ်စတဲတံအတံမလဘဲဒီး တံလီတံဝဲအံအဂ္ဂါ န့အိဂ်ဒီးတံဒိဂ်ထိန်ထီထိန်န့ပထံဘဲလီ. အဝဲမလဝဲဒဲလဲအဂ္ဂါန့ ပကထံဘဲလါ ၂ကရံသး ၄:၄ အပူန့ ပထံဘဲလီ.

“လါအဝဲသ့အပူဟီဂ်ခိဂ်အကစါမလံးပုလါ အတစုတနဘဲအသး, ဒ်သီးခရံလါအမု ယွအက့အဂီတကန့ အလါကပီ, အတံသးခုအကစီအတံကပီ, သုတပီထိန်ဘဲအီတဂုလီ.”

မုဝဲလီ. ပုအဝဲအံမလံးပုဟီဂ်ခိဂ်ဖိသ့တဖန်သးအမဲန့ ပထံဘဲလီ. မုဒဲထဲလါပုခရံ ဖိတဂါအံသးအမဲချဲန့ထံန့တံသ့ဆူခရံလါ အမုယွအက့အဂီတကန့အလါကပီ, အတံသးခု ကစီအတံကပီအဂ္ဂါန့ ပထံဘဲလါ လံာ်အုးဖးစူး ဘး၁၈-၁၉ အပူန့လီ.

“ဒ်သီးသ့သးအမဲအကကပီထိန်ဒီးသုကထံဘဲတံမုလါဘဲဒီးဒီး အတံကီးန့သုန့မုဒ်လဲဒ် ဒ်လဲဒ်, ဒီးအတံန့သါလါအပုစီဆုအပူ, အလါကပီအထူးအတံမုတံဒ်လဲဒ်ဒ်လဲဒ်, ဒီးအစီဒိဂ်အကမီ ဒိဂ်လါပုန့တံပဝဲဒဂ်အဂ္ဂါမုတံဒ်လဲဒ်ဒ်လဲဒ်”

မုဂ်ကီလံာ်စတဲတံစုကီးမလတံမလအဝဲအံမလဝဲဒဲလဲဒ်. ပကထံဘဲဖဲ လံာ်ဝံယဂျါယါ ၅:၂၀ န့လီ.

“ပုလါအကီးတံအါလါတံဂု, ဒီးတံဂုလါတံအါ, လါအပံတံခံးလါတံကပီ, ဒီးတံကပီလါ တံခံး, လါအပံတံခံးလါတံအါ, ဒီးတံဆါလါတံခံးန့ဘဲအဖီဂ်လီ.”

မုဝဲလီ. တံလါမုဂ်ကီလံာ်စတဲတံအံဟ့တံကစီလါအကမဂ်ဒီးဘဲဒီးဒီးတံမုတံတီအခိဂ် ထံးန့စံးကမဂ်ဝဲဒီးဟ့တံသိဂ်တံသီလါ အကမဂ်န့ပထံဘဲလီ.

နီနီတခီန့ “တံလါအတဂု” စံးဝဲလါ “တံအဂု”, တံလါ “အဂု” န့စံးဝဲလါ “တံအတဂု” န့ပထံဘဲလီ. ပမုဟ့လါတံအဒိန့, တံလိဂ်ကွဲတီ, တံအိမီအိခွဲ, တံအိသံး, တံမလကမဂ်မုကမဂ် ခွါ, ဒီးတံလီတံဝဲသ့တဖန်န့စံးဝဲလါအဂုန့လီ.

တံသိဂ်တံသီအတီအလါသ့တဖန်လါ ဘဲထွဲလိာ်အသးဒီးလံာ်စီဆုအတံကွဲးလါအမု, သး, လရံ, ပုသံသ့တဖန်အတံဂဲဆါထာဂ်သမူထိန်ကွါဒီးကစါယွအက့အဂီသ့တဖန်န့ ဘဲတံဆီတလဲကွံ အါဆူ, “တံကပီလါတံခံး” ဒီးတံစုတံန့သ့တဖန်လါ အမုတံစံးစါတဲစါလါတံကွဲးနီကွဲးယါလါ အတအိဂ်ဘဲသ့တဖန်န့ပုခရံဖိအါတက့န့ဝဲန့ပထံဘဲအီလါတံလီကမာကမဂ်တမံလီ.

ဒ်န့အသီး, ပုသ့တဖန်န့ ဆိကမိဂ်တံလါ, တံလါတံဒဲးဘးအကျဲလါအမုတံအခဲအံန့ စံးဝဲ လါတံအဆါ, ဒ်ပစံးတံအသီး, တံတီတံလါအကျဲန့လီ. မုမုတံအဆါ, ဒ်ပစံးတံအသီး, တံတီတံလါ အကျဲန့, ဆိကမိဂ်ဝဲဆူတံ “အခဲ” ဒီးအသးတအိဂ်လါ တံမုတံတီအဂီဘဲ. တံကတီလါအအါန့

ကတိဝဲဒ်သိးအညီန့ၣ်အသိးန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးမုၢ်ကီၤလံာ်စၢ်တၢ်အတၢ်လီၤတၢ်ဝုၤအဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်စံးထီၣ်ပတြၢက ၉၆:၅** န့ၣ်လီၤ.

“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ကယံာ်ပုၤကလုာ်တဖၣ် အကစၢ်ခဲလၢာ်မ့ၢ်တၢ်ကလိကလီၤ.”

တၢ်လၢမုၢ်ကီၤလံာ်စၢ်တၢ်အံၤန့ၣ်, အဝဲသ့ၣ်ညါဝဲလၢ ပုၤကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်ဃုကစၢ်ယွၤဒီးတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီ န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိအဝဲမၤအိၣ်ထီၣ်တၢ်ဘျၢတၢ်ဘါဒီးတၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်အကလုာ်ကလုာ်ဒီး တၢ်သိၣ်လိန့ၣ်လိ အလံာ်စီဆ့အကလုာ်ကလုာ်ဒ်သိး အကကတိၤကဘျးကဘျၢတၢ်အဂီၢ်လီၤ.

လၢန့ၣ်တကးဘၣ်, မုၢ်ကီၤလံာ်စၢ်တၢ်အံၤန့ၣ်အိၣ်ဒီး တၢ်သ့တၢ်ဘၣ်တမံၤလၢ အမ့ၢ်တၢ်ကတိၤကဘျး ကဘျၢတၢ်အယိ, ဘၣ်ဃးဒီးကစၢ်ယွၤအတၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤအဂ့ၢ်ဒီး ကစၢ်ယွၤအတၢ်ကိးသ့ၣ်တဖၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ် မၤဆံးလီၤစ့ၢ်လီၤဝဲန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

၂ကရံၣ်သး ၁၁:၁၄-၁၅

“ဒီးပကမၤမ့ၢ်အလီၢ်တအိၣ်ဘၣ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, မုၢ်ကီၤလံာ်အကစၢ်ဒ်လဲာ်, ပျီၣ်လဲအသးလၢတၢ်ကပီၤ အကလုးလီၤ. မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီး, အခုအပုၤတဖၣ်မ့ၢ်ပျီၣ်လဲအသးလၢ တၢ်တီတၢ်လီၤအခုအပုၤဒီး, တမ့ၢ်ဘၣ်တၢ်ဒိၣ် တၢ်မ့ၢ်ဘၣ်. အဝဲသ့ၣ်အကတၢ်ကမ့ၢ်ဝဲဒ်အတၢ်မၤအသိးန့ၣ်လီၤ.”

လံာ်စီဆ့အဆၢအဝဲအံၤအခီပညီကအိၣ်ဒ်လဲာ်. တၢ်လၢတၢ်ကပီၤနီၢ်နီၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒ်ကစၢ်ယုၣ်ရှုးအဂ့ၢ် န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ လံာ်ယိဟ့ၣ် ၁:၉ န့ၣ်လီၤ.

“တၢ်ကပီၤအနီၢ်နီၢ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်လၢအဒုးကပီၤထီၣ်ကယံာ်ပုၤကညီလၢအဟဲန့ၣ်လၢ ဟီၣ်ခိၣ်ရၢအံၤလီၤ.”

လၢန့ၣ်တကးဘၣ်, ကစၢ်ယုၣ်ရှုးအနီၢ်ကစၢ်ဒ်ဝဲအိးထီၣ်အထးခိၣ်ဒီး စံးကတိၤတၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ် ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်ယိဟ့ၣ် ၁၂:၃၆** န့ၣ်လီၤ.

“သုအိၣ်ဒီးတၢ်ကပီၤအဖၢမ့ၢ်န့ၣ်, ဒ်သိးသုကကဲထီၣ်ပုၤတၢ်ကပီၤဖိခွါတဖၣ်ဒီး စ့ၢ်က့ၤန့ၣ်က့ၤတၢ်ကပီၤ တက့ၢ်.”

လၢတၢ်န့ၣ်အယိ, တၢ်လၢမုၢ်ကီၤလံာ်စၢ်တၢ်အံၤ ပာ်မၤအသးဒ်ပုၤစိာ်ဆုၤ, တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအကလုာ်အကထီ တဂၤအသိး, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ပာ်မၤအသးဒ်ကစၢ်ယုၣ်ရှုးအဂ့ၢ်န့ၣ် လံာ်စီဆ့တဆၢအံၤစံးဘၣ်ပုၤလီၤ.

တၢ်အံၤမၤအသးလၢကျဲဒ်လဲာ်န့ၣ် တၢ်သုကက့ၢ်အိၣ်ထီၣ်သ့လီၤ. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. မုၢ်ကီၤလံာ်စၢ်တၢ်အံၤအိၣ်ထီၣ် တၢ်ပာ်မၤအသးအတၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲလီၤလၢ တၢ်ကူၣ်ထီၣ်ဖးလီၤပာ်စၢၤတမံၤလၢ အမ့ၢ်ကစၢ်ယုၣ်ရှုးတဂၤဒီး လၢတၢ်သးခုကစီၣ်အကတီၢ်အပူၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤတမ့ၢ်ဘၣ် “တၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်လၢ အစီဆ့ကတၢ်” လံာ်စီဆ့အတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဘၣ်.

မ့ၢ်မဆါတန့ၣ်အံၤ တၢ်အိၣ်ဖျီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အပူၤ ပုၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်တၢ်လီၤန့ၣ်အိၣ်တပူၤဃီအဂ့ၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

တၢ်လီၤတၢ်ဝုၤတမံၤအံၤဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်ထီၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **၂ကရံၣ်သး ၁၁:၄** လၢအမ့ၢ်ပုၤတၢ်မၤ ဖိစီပီလူးအတၢ်ကတိၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

“အဂ္ဂိဒ်အံ၊ ပုလုအဟဲန့ၣ်မ့ၣ်စံၣ်တဲၤတဲၤလီၤယုၣ်ရှူးအဂတက၊ လာပတစံၣ်တဲၤတဲၤလီၤဘၣ်ပဝဲမ့ၣ်ဂု၊ သုမ့ၣ်ဒီးန့ၣ်သးအဂ၊ လာသုတဒီးန့ၣ်ဒီးဘၣ်မ့ၣ်ဂု၊ သုမ့ၣ်တူၢ်လီၢ်တၢ်သးခုကစီၣ်အဂ၊ လာသုတတူၢ်လီၢ်ဒီးဘၣ် မ့ၣ်ဂုဒီး၊ ဂုလုသုဝံသးတူၢ်တၢ်လီၤ.”

မ့ၣ်ဝဲလီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤမ့ၣ်ဒ် ယုၣ်ရှူးအဂတကအဂ္ဂိဒ်လၢ ဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါအီၤလီၤ.

- ယုၣ်ရှူးအဂတက - ပုအဝဲအံၤအတၢ်ကဲထီၣ်လိၣ်ထီၣ်တၢ်အံၤတမ့ၣ်ဘၣ်လၢ ကစၢ်ယွဲအအိၣ်ဘၣ်. တမ့ၣ်စ့ၢ်ကီးကစၢ်ယွဲအဖိခွါတကဃီဘၣ်. တမ့ၣ်စ့ၢ်ကီးတၢ်ကလုၢ်ဒီး မူခိၣ် ကလူးအခိၣ်လၢ မူခိၣ်ဘီမ့ၣ်စ့ၢ်ကီးဘၣ်.
- သးအဂတမံၤ - တမ့ၣ်စ့ၢ်ကီးသးစီဆံၣ်တမံၤလၢ, အဟဲလၢကစၢ်ယွဲဒီးကစၢ်ခရံၣ်လၢ အကသိၣ် လိနဲၣ်လိပုၤတၢ်မ့ၣ်တၢ်တီအကလုၢ်အကထီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဘၣ်.

(ယိဟၣ် ၁၆:၁၃)

တၢ်သးခုကစီၣ်အဂတမံၤ - တၢ်သးခုကစီၣ်အဝဲအံၤတမ့ၣ်ဒ်သီးကစၢ်ယုၣ်ရှူးစံၣ်တဲၤတဲၤလီၤအသိးန့ၣ် ဘၣ်. တမ့ၣ်ဒ်သီးစ့ၢ်ကီး လံာ်ၤၤတံၤမသး ၁:၁၀ အတၢ်ကွဲးအသိးန့ၣ်ဘၣ်.

“ဒီးခဲကနံၣ်အံၤ အိၣ်ဖျါထီၣ်လၢတၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤပုၤ, ကစၢ်ယုၣ်ရှူးခရံၣ်အတၢ်အိၣ်ဖျါအယိ, ပုလု အမၤဟးဂီၤတၢ်သံဒီးလီၢ်ဖျါထီၣ်တၢ်မ့ၣ်ဒီးတၢ်သံတသ့ဘၣ်, လၢတၢ်သးခုကစီၣ်အပူၤလီၤ.”

မ့ၣ်ဝဲလီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်မ့ၣ်ဒ်မ့ၣ်ကီၤလီၢ်စၢၤတၢ်အတၢ်လီၢ်တၢ်ဂုၤတမံၤဒီး မ့ၣ်စ့ၢ်ကီးပုၤဂ့ၢ်လီၢ် ခရံၣ်အတၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤလၢ တၢ်ကူၣ်ထီၣ်ဖးလီၤဟံၣ်စၢၤအတၢ်မၤန့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးပုၤဂ့ၢ်လီၢ်ခရံၣ်အဂ္ဂိန့ၣ် ပမ့ၣ်ချုၣ်သ့ၣ်ညါအီၤလၢလံာ်စီဆံၣ်အပူၤန့ၣ် ပကသ့ၣ်ညါဘၣ်အီၤစ့ၢ်ကီး လီၤ.

ဘၣ်ဆၣ်လၢ လံာ်မးသဲ ၇:၂၂-၂၃, ၂၄:၂၄-၂၅ အပူၤ လၢအမ့ၣ်တၢ်စံးဟံၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အသိး, ပကထံၣ် ဘၣ်လၢကစၢ်ယုၣ်ရှူးစံးကတိၤတၢ်ဘၣ်ဃးဒီး ပုၤဂ့ၢ်လီၢ်ခရံၣ်အဂ္ဂိန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

“တၢ်လၢမ့ၣ်တနံၣ်န့ၣ်ပုၤအါဂကစံးဘၣ်ယၢ, ကစၢ်ဧၤ, ကစၢ်ဧၤ, ပကတိၤတၢ်လၢဝံအကျိၣ်လၢနမံၤ, ဒီး ပဟီထီၣ်ကွံာ်တၢ်နါလၢနမံၤ, ဒီးပမၤတၢ်လီၤလးအါမံၤလၢနမံၤ, တမ့ၣ်ဘၣ်ဧါ. တုၤနုၤတစုယကအုၣ်အသးလၢ အီၤ, ယတသ့ၣ်ညါဘၣ်သုနီတခိၣ်ဘၣ်. ပုၤလုအမၤတၢ်အတၢ်သီသ့ၣ်ဧၤ, ဟးဖးဒီးယၢတက့ၢ်.”

“အဂ္ဂိဒ်အံၤ, ခရံၣ်အဘျၢၣ်တဖၣ်, ဒီးဝံအဘျၢၣ်တဖၣ်ကအိၣ်ထီၣ်ဝဲ, ဒီးကဒုးနဲၣ်တၢ်အပနီၣ်လီၤလး, ဒီး တၢ်လီၤလးဖးဒိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်တုၤမ့ၣ်သုဒီး, ကလီၤန့ၣ်ပုၤလၢတၢ်ယုထာအီၤတဖၣ်ဒ်လဲာ်န့ၣ်လီၤ. ကွၢ်ကွၢ်, ယစံး ဘၣ်ဟံၣ်စၢၤသုလီၤ.”

တၢ်ကတိၤဖိတဘီလၢအမ့ၣ်, “ကစၢ်ဧၤ, ကစၢ်ဧၤ” အံၤန့ၣ်မ့ၣ်ဒ်ပုၤဂ့ၢ်လီၢ်ခရံၣ်အတၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤလၢ တၢ်ကူၣ်ထီၣ်ဖးလီၤဟံၣ်စၢၤအံၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်နီၤဖးအီၤခံမံၤအဂ္ဂိန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၣ်ဒ်တၢ်ဒုတၢ်ဃိဒီး ဝံဘျၢၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

- တၢ်ဒုတၢ်ဃိ - ပရံၣ်ကွံာ်စီၤသီအလီၢ်အလၢဒီးပုၤရိမုၤကၣ်သိၣ်လုးအတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်.
- ဝံဘျၢၣ် - ပရံၣ်တဲးစတုးအတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လၢဘၣ်တၢ်ဟဒျာအီၤလၢလီၢ်ခါၣ်သးအတၢ်ဘၣ်ထွဲ.

လာနဲ့တကားဘဉ်, ကစာ်ယုဉ်ရှူးစံးဝဲလာ, “ပှါအါဂါ” အံးန့ဉ်မ့ဉ်ဒုဉ်ပှါသ့ဉ်တဖဉ်လာ အကတိတ်လာ ဝံကျိဉ်, ဟီထီဉ်တံးနါ, ဒီးမလတ်လီလးသ့ဉ်တဖဉ်လာ ကစာ်ယုဉ်ရှူးအမံးအံးန့ဉ်ကအိဉ်ဝဲအါမးန့ဉ်ပထံဉ်ဘဉ် လီ. ဘဉ်ဆာကစာ်ယုဉ်ရှူးတခိစံးအဝဲသ့ဉ်လာ, “ယတသ့ဉ်ညါဘဉ်သုနီတခိဉ်ဘဉ်. ပှါလာအမလတ်အာတံးသီ သ့ဉ်ခါ,” န့ဉ်လီ.

ဘဉ်ဆဉ်တံးသ့ကွါကအိဉ်ထီဉ်တမံးလာ, ပှါမလျါတံးဆါအတံးမ, ပှါမလတ်လီလးသ့ဉ်တဖဉ်အတံး မအံးန့ဉ်, မလတ်အာတံးသီလာကျဲဒ်လဲဉ်န့ဉ်လီ.

တံးစံးဆာန့ဉ်ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ **၂သးစလနံ ၂း၉** န့ဉ်လီ.

“အဝဲန့ဉ်ဟဲတံးန့ဉ် ကမအသးဒ်မုဉ်ကီလံာ်အမလတ်အသီး, လာကယံာ်တံးစိတ်ကမီ, ဒီးတံးလီလီ လီလးကဘျးကဘျဉ်”

တံးလာကယံာ်တံးစိတ်ကမီဒီးတံးလီလီလီလးသ့ဉ်တဖဉ်အံးအပူ တံးကဘျးကဘျဉ်န့ဉ်မ့ဉ်တံးဒ် လဲဉ်. တံးသ့ဉ်တဖဉ်န့ဉ်ပထံဉ်ဘဉ်အီသ့လာ ပှါခရံဉ်ဖိသ့ဉ်တဖဉ်အတံးရဲဉ်တံးကျဲလာ (TV) သ့ဉ်တဖဉ် အပူန့ဉ်လီ.

တံးမလျါတံးဆူးတံးဆါအံးန့ဉ်မ့ဉ်ဒုဉ်တံးလီတံးဝဲအကံးခိဉ်ဆာဉ်လာ ဘဉ်တံးသ့အီန့ဉ်ပထံဉ်ဘဉ်လီ. မ့ဉ်ဝဲလီ. တံးသ့ဉ်တဖဉ်အံးတမ့ဉ်ဝဲဒုဉ်လာ ကစာ်ယုဉ်ရှူးအအိဉ်, ဒ်ပစံးတံးအသီး, တမ့ဉ်ဝဲဒုဉ်လာ ကစာ်ယုဉ်ရှူး အစိအကမီဒ်ဝဲဘဉ်. မ့ဉ်ဒုဉ်ထဲကစာ်ယုဉ်ရှူးအမံးန့ဉ်လီ. နီနီတခိန့ဉ်မ့ဉ်ဒုဉ်လာမုဉ်ကီလံာ်စဉ်တဉ် အတံးစိတ်ကမီန့ဉ်လီ. တံးလာမုဉ်ကီလံာ်စလတ်အံး အစိအကမီအိဉ်လာ ကမလျါတံးဆါန့ဉ်မ့ဉ်စ့ကီးခါ. ဝံသးရှုသံကွါသံဒီးတံးဆူပှါမုဉ်စလတ်ဖိသ့ဉ်တဖဉ်, ပှါဟ့ဉ်ဒုဉ်ဖိသ့ဉ်တဖဉ်ဒီး ပှါဘူးဒးဖိသ့ဉ်တဖဉ်န့ဉ်တက့ဉ်.

ဘဉ်ဃးဒီးတံးစိတ်ကမီအတံးလီလီလီလးသ့ဉ်တဖဉ်အဂီန့ဉ်ပှါခရံဉ်ဖိသ့ဉ်တဖဉ်အတံးစိတ် န့ဉ်အိဉ်ဝဲအပိ, တံးလာပှါဂုဉ်လီခရံဉ်အတံးရဲဉ်လီကျဲလာ တံးကူဉ်ထီဉ်ဖးလီပာ်စာအပူန့ဉ်ပှါခရံဉ်ဖိ ခဲလာအပူန့ဉ်အိဉ်ဝဲ ၉၉% န့ဉ်ပထံဉ်ဘဉ်လီ. ပှါသ့ဉ်တဖဉ်န့ဉ်ဘဉ်တံးလီန့ဉ်အီလာမုဉ်ကီလံာ်စလတ်န့ဉ် ပထံဉ်ဘဉ်လီ.

မ့ဉ်ဒ်န့ဉ်ဒီးပှါလာအလူပိာ်ထွဲကစာ်ခရံဉ်အခဲနီနီသ့ဉ်တဖဉ်န့ဉ်ကမ့ဉ်တံးဒ်လဲဉ်. ဘဉ်ဃးဒီးပှါသ့ဉ် တဖဉ်အဂီန့ဉ်, ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ **၂ကရံဉ်သး ၂း၁၁** န့ဉ်လီ.

“ဒ်သီးမုဉ်ကီလံာ်သ့တမးန့ဉ်အလီလာ ပဖိခိဉ်တဂုလီ. အဂုဒ်အံး, ပသ့ဉ်ညါ အတံးကူဉ် တံးဖးလီ.”

မ့ဉ်ဝဲလီ. တံးလာမုဉ်ကီလံာ်အတံးကူဉ်တံးဖးအံးန့ဉ်မ့ဉ်ဒုဉ် အတံးလီတံးဝဲလီ. လာတံးန့ဉ်အပိ ဒ်သီး ပကပူဖျးလာအတံးလီတံးဝဲအပူ, ဒ်ပစံးတံးအသီး, ဒ်သီးပကတြီဆာအီအဂီန့ဉ် ပကဘဉ်မလဲအီဒ်လဲဉ်. ပကဘဉ်သ့ကစာ်ယုဉ်အကလုာ်ကထါလာ ပကဘဉ်တြီဆာမုဉ်ကီလံာ်စလတ်အတံးလီတံးဝဲအဂီန့ဉ်, ပကဘဉ် ဟံးထီဉ်သးအနးလာအမ့ဉ်ယုဉ်အကလုာ်အကထါန့ဉ်လီ. (အးဖးစူး ၆း၁၇)

ဘဉ်ဆဉ်ပှါခရံဉ်ဖိသ့ဉ်တဖဉ်အိဉ်ဒီးတံးကံးစာ်ဘါစာ်အဂီန့ဉ် ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ, လံာ်ဝဲဟီၼ် ၄း၆ န့ဉ်လီ.

“မ့ဉ်တံးသ့ဉ်ညါတအိဉ်ဘဉ်ဒီး, ယပှါဂီမုဉ်ဟးဂီဝဲလီ.”

မှားဝဲလီ၊ တၢ်ဃုသ့ၣ်ညါလံာ်စီဆုံအတၢ်ကွဲးသ့ၣ်တဖၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ကံာ်စၢ်ဘါစၢ်အဃိ ပုၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ် ဘၣ်တၢ်လီၤန့ၢ်အိၤလၢ ပုၤဂ့ၢ်လိာ်ခရံၣ်အတၢ်အိၣ်ဖှိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤလၢ တၢ်ကူၣ်ထီၣ်ဖးလီၤ ပာ်စၢၤအပူၤန့ၣ်ဘၣ်တၢ်မၤဟးဂီၤအိၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. အခဲအံၤပကလဲၤကဒီးဆူမုၢ်ကီၤလံာ်စၢၤတၢ်အသးသမူ အဂ့ၢ်ဃုတီၤတတီၤလၢအမ့ၢ်, ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ကဟဲခါဆူညါအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

၆. တၢ်စာဃာ်တၢ်

မုၢ်ကီၤလံာ်ဒီးအတၢ်လီၤတၢ်ဂ့ၢ်ဒီးအစိကမိၤသ့ၣ်တဖၣ်ကဘၣ်တၢ်စာဃာ်အိၤအဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, လံာ်လီၣ်ဖျါ ၂၀:၂-၃ န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးဖီၣ်န့ၣ်ပယီၤ, ဂုၢ်လၢသီလၢအမ့ၢ် မုၢ်ကီၤလံာ်, ဒီးစၢတၢ်, ဒီးစာဃာ်အိၤအနံၣ်တကထိလီၤ. ဒီးအနံၣ် တကထိတချးပုၤထီၣ်ဒဲးဘၣ်ဒီး, ဒ်သိးအသုတလီၤန့ၢ်ပုၤအကလုာ်ကလုာ်တဂ့ၢ်ဒီး, တၢ်လီၤအိၤဆူတၢ်ယိာ်ပုၤ, ဒီးကးတံာ်ဃာ်အိၤ, ဒီးပာ်တၢ်စဲပနီၣ်ဃာ်လၢအဖီခိၣ်လီၤ. တၢ်တဖၣ်န့ၣ်အလီၢ်ခဲဒီး, ကဘၣ်ထူၣ်ဖျးတစီဖိလီၤ.”

မှားဝဲလီ. တၢ်ကစာဃာ်အိၤအနံၣ်တကထိဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်ကတြီအတၢ်စိအတၢ်ကမိၤန့ၣ် ကအိၣ်ထီၣ်ဝဲလၢမုၢ်ကီၤလံာ်စၢၤတၢ်အဖီခိၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ ပုၤကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်ကတူၢ်လိာ်ဒီးကနၢ်ပာ် က့ၤကစၢ်ယွၤအတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအကလုာ်အကထိဒီးကပူၤဖျးလၢတၢ်ဒဲးဘးအဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ်ဝံယရှါယၤ ၂၉:၁၈-၂၀** န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးတၢ်လၢမ့ၢ်တနံၤန့ၣ် ပုၤနၢ်တအာန့ၣ်ကနၢ်ဟူလံာ်အကလုာ်, ဒီးပုၤအမဲာ်ဘျီၣ်ကထံၣ်တၢ်လၢ တၢ်ခဲးကျါ ဒီးတၢ်ခဲးသ့အကျါလီၤ.”

“ဒီးပုၤအသးစူၤန့ၣ်ဒဲးယံာ်ကဒဲးသးခုလၢယွၤအပူၤ, ဒီးပုၤဖှိၣ်ဖိယံာ်ဖိလၢပုၤကညီအကျါန့ၣ် ကသ့ၣ်ဖုံ သးညီလၢအံၣ်စရုလးအတၢ်စီဆုံတကအပူၤလီၤ.”

“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ပုၤမၤန့ၢ်ဆူၣ်တၢ်န့ၣ်လၢာ်ကွံာ်, ဒီးပုၤဒုၣ်ဒွဲၣ်တၢ်တအိၣ်လၢဘၣ်. ဒီးပုၤကွၢ်ဟ့ၣ် တၢ်မၤတတီ ဘၣ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဒီၣ်တံာ်ကွံာ်ခဲလၢာ်လီၤ.”

မှားဝဲလီ. ပုၤအါဂၤဒ်သိးအကနၢ်ပာ်ကစၢ်ယွၤအတၢ်ကတိၤလၢလံာ်စီဆုံအပူၤတဖၣ်န့ၣ်အမဲာ်ကထံၣ်ထီၣ် တၢ်ဒီးအနၢ်န့ၣ်ကနၢ်ဟူက့ၤတၢ်လီၤ. လၢန့ၣ်တကးဘၣ်, ပထံၣ်ဘၣ်လၢ, “ပုၤမၤန့ၢ်ဆူၣ်တၢ်န့ၣ်လၢာ်ကွံာ်” ဝဲဒၣ် န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. လၢကျဲဒ်အံၤအဃိ ဖဲတၢ်စာဃာ်မုၢ်ကီၤလံာ်စၢၤတၢ်အဖၢမုၢ်န့ၣ် ဟီၣ်ခိၣ်ဒီဘ့ၣ်ညါကပုၤလုာ် ကွံာ်ဒီးကစၢ်ယွၤအတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအကလုာ်အကထိအဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ်ဝံယဘးကူၢ် ၂:၁၄** အပူၤန့ၣ်လီၤ.

“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ဟီၣ်ခိၣ်ကပုၤထီၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ညါယွၤအလၢကပီၤ, ဒ်ထံလုာ်ဘာပီၣ်လဲၣ်အသိးန့ၣ်လီၤ.”

ပုၤကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်ဒ်သိးအကပူၤဖျးဒီးတၢ်ဒဲးဘးအဂီၢ်န့ၣ် ကဘၣ်တူၢ်လိာ်ကစၢ်ယွၤအတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအ ကလုာ်အကထိအဂ့ၢ်န့ၣ် ကအိၣ်ထီၣ်ဝဲဖဲန့ၣ်အခါန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်နီၣ်နီၣ်လီၤ. အခဲအံၤပကလဲၤကဒီးဆူ မုၢ်ကီၤလံာ်စၢၤတၢ် အသးသမူအဂ့ၢ်လၢခံကတၢ်အပတီၢ်တပတီၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ.

၇. ကဘၣ်ထူၣ်ဖျးတစီဖိဝံဒီးကဘၣ်တၢ်မၤဟးဂီၤအိၤအဂ့ၢ်

တၢ်စာဃာ်မုၢ်ကီၤလံာ်စၢၤတၢ်အံၤကအိၣ်ဝဲအနံၣ်တကထိဝံဒီးလၢခံ, ကဘၣ်ထူၣ်ဖျးတစီဖိအဂ့ၢ်န့ၣ်

ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ လံာ်လိာ်ဖျါ ၂၀:၃ န့ၣ်လီၤ.

“အနံၣ်တကထိတချးပွဲၤထီၣ်ဒီးဘၣ်ဒီး, ဒ်သီးအသုတလီၤန့ၣ်ပုၤအကလုာ်ကလုာ်တဂုၤဒီး, တုာ်လီၤအီၤ ဆူတုာ်ယိာ်ပုၤ, ဒီးကးတံာ်ဃာ်အီၤ, ဒီးပာ်တုာ်စဲပနီၣ်ဃာ်လၢအဖီခိၣ်လီၤ. တၢ်တဖၣ်န့ၣ်အလီၢ်ခဲဒီး ကဘၣ်တူၣ် ဖျဲးတစီာ်ဖီလီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်ဆၢကတီၢ်ကအိၣ်တစီာ်ဖီလၢတၢ်စၢဃာ်အနံၣ်တကထိဝံၤအလီၢ်ခဲန့ၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်ဆၢကတီၢ် တစီာ်ဖီအဝဲအံၤအပူၤ, မုၢ်ကီၤလံာ်စၢတၢ်ကထူၣ်ဖျဲးဝဲဒီးကမၤန့ၣ်က့ၤတၢ်စိတၢ်ကမီၤလၢအမ့ၢ်တၢ်အခွဲးအယၢ် တမံၤအံၤကကတၢ်ဖဲတၢ်ဆၢကတီၢ်မတၢ်တမံၤန့ၣ်လဲၣ်.

တၢ်ဆၢကတီၢ်အဝဲအံၤန့ၣ်ကမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်တစီာ်ဖီလီၤ.

ဖဲအခူအခါန့ၣ် မုၢ်ကီၤလံာ်စၢတၢ်ဒ်သီးအကလီၤန့ၣ်ပုၤအကီၢ်န့ၣ် ကချုဝဲလၢ ပုၤကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢအ အိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်ပာ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အကျါလီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးအတၢ်လီၤတၢ်ဝုၤအဂ့ၢ်န့ၣ် ပတစံးကတီၢ်တၢ်လၢ ဘၣ်. လၢတၢ်တစီာ်ဖီအပူၤန့ၣ် အဝဲကလီၤန့ၣ်ပုၤကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်အကီၢ်န့ၣ် ကသ့ဝဲတၢ်အလုာ်အလၢလၢအထီဒါ တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ပဆိကမိာ်အီၤသ့ၣ်လီၤ.

တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်မၤကွၢ်လၢခံကတၢ်လၢ ပုၤကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်အကီၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ဝံၤဒီးတၢ်ကမၤဟးဂီၤ မုၢ်ကီၤလံာ်စၢတၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်တမ့ၢ်ထဲလၢအဝဲ န့ၣ်ဘၣ်. မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးပုၤသ့ၣ်တဖၣ်ဒီး မူခိၣ်ကလူးလၢအတအိၣ်ဒီးတၢ်ဂီၢ်ယၢ်လီၤက့ၤအသးဒီး ပုၤလၢအအဲၣ်တၢ်တဂုၤ တဘၣ်ဒီးပုၤမၤတၢ်အတၢ်သီသ့ၣ်တဖၣ်ခဲလၢာ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်ဒ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, လံာ်လိာ်ဖျါ ၂၀:၉ န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးလဲၤထီၣ်လၢဟီၣ်ခိၣ်ဒီဘၣ်, ဒီးဝါဃာ်ပုၤစီဆ့အသ့ၣ်ကျဲအလီၢ် ဒီးဝုၤလၢတၢ်အဲၣ်အီၤတဖျါ, ဒီးမ့ၢ် အူဟဲလီၤလၢမူခိၣ်, ဒီးအိၣ်ကွံာ်အီၤလီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ပာ်ဖျါအီၤစ့ၢ်ကီးလၢ, လံာ်မးသဲ ၂၅:၄၁ န့ၣ်လီၤ.

“တုၤန့ၣ်တစုကစံးဘၣ်ပုၤအိၣ်လၢစုစုတဖၣ်န့ၣ်, ပုၤလၢအဘၣ်ဆိၣ်အာသ့ၣ်ဧာ, ဟးဖးဒီးယၢ်ဆူမ့ၢ်အူ အထူအယိာ်အပူၤလၢ အကတံာ်ကတီၢ်ပာ်န့ၣ်မုၢ်ကီၤလံာ်ဒီးအကလူးတဖၣ်အကီၢ်တက့ၢ်.”

တၢ်လၢ “မ့ၢ်အူ” အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ပနီၣ်အတၢ်ကွဲးဒီးအခိပညီန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယွၤအတၢ်စံၣ်ညီၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်စံၣ်ညီၣ်စ့ၢ်ကီးမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်စံၣ်ညီၣ်အထူအယိာ်န့ၣ်လီၤ. လၢ လံာ်မးသဲ ၂၅:၄၆ အပူၤစ့ၢ်ကီးပထံၣ်ဘၣ်လၢ “တၢ်ဒဲးဘးအထူအယိာ်” န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ထီၣ်သတြီၤအီၤဒီး “တၢ်မူအထူအယိာ်” န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

“ဒီးပုၤတဖၣ်အံၤကလဲၤန့ၣ်ဆူတၢ်ဒဲးဘးအထူအယိာ်အပူၤလီၤ. မ့ၢ်ပုၤအတီအလီၤတဖၣ်န့ၣ်, ဆူတၢ် မူအထူအယိာ်လီၤ.”

လၢတၢ်န့ၣ်အယိာ်တၢ်လၢ “တၢ်ဒဲးဘးအထူအယိာ်” အတၢ်စံၣ်ညီၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်လၢ, ပုၤလၢအမၤတၢ်ဒဲးဘး လၢအသးဒၣ်ဝဲအယိာ် ကစၢ်ယွၤမၤတၢ်စံၣ်ညီၣ်လၢခံကတၢ်လၢအမ့ၢ် “တၢ်သံအထူအယိာ်” န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်မနုၤ အယိာ်လဲၣ်န့ၣ်, တၢ်လၢ “တၢ်ဒဲးဘးအထူအယိာ်အလဲမ့ၢ်တၢ်သံလီၤ” န့ၣ်လီၤအယိာ်လီၤ. (လံာ်ရိမုၤ ၆:၂၃)

လၢကျဲဒ်အံၤအပူၤ, မုၢ်ကီၤလံာ်စၢတၢ်ဒီးပုၤလၢအအိၣ်ဒီးအီၤသ့ၣ်တဖၣ်တြီၤဆၢကစၢ်ယွၤအတၢ်မ့ၢ်တၢ် တီအကလုာ်အကထိအယိာ်အဝဲသ့ၣ်တဖၣ် ကမၤန့ၣ်တၢ်ဒဲးဘးအတၢ်စံၣ်ညီၣ်လၢအမ့ၢ်, တၢ်သံအထူအယိာ်န့ၣ်

မှီဒ်ပုသုတ်တဖန်န့ၣ်အတၢ်လီၤ.

လၢခံကတၢၢ်မုၢ်ကီၤလံာ်စၢတၢ်ကဘၣ်သံဝဲဒ်လဲၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ် လံာ်စီဆုံအပူၤဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါအီၤစ့ၢ်ကီးဒါ. တၢ်စံးဆၢန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **ဝံယဃုးစကုလး ၂၈:၁၈,၁၉** န့ၣ်လီၤ.

“နမၤဘၣ်အာနုၤလီၤစီဆုံတဖန်လၢနတၢ်ဒဲးဘးအါအဃိ, လၢနကတၢၢ်တတီၤတလီၤအဃိလီၤ. ဒီးယကဒုးဟဲထီၣ်မ့ၢ်အူလၢနသးကံၢ်ပူၤလၢအကအိၣ်ကွံာ်နၤ, ဒီးယကဒုးကဲထီၣ်နၤလၢဖၣ်ဆါလၢဟီၣ်ခိၣ်ချၢ, လၢပူၤလၢအကွၢ်နၤတဖန်အမဲာ်ညါခဲလၢာ်လီၤ.”

“ကယံာ်ပူၤလၢအသ့ၣ်ညါနၤလၢပူၤဂီၢ်မုၢ်ခဲလၢာ်အကျါ, အသးကတၢၢ်လၢနဃိလီၤ. နကဲထီၣ်လံာ်အိၣ်သယုာ်လံာ်, ဒီးနတအိၣ်လၢဘၣ်လီၤထူလီၤယိာ်လီၤ.”

မှီဝဲလီၤ. လံာ်စီဆုံအဆၢအဝဲအံၤန့ၣ်မၤအသးဒ် **လံာ်၃မိၤ၅ ၁၀:၁-၂** အသိးန့ၣ်ဒီး, လၢလီမ့ၢ်အူအဃိပူၤဘၣ်သံအဂ့ၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

“ဒီးစီၤအၤဟရိၣ်အဖိခွါစီၤနၤဒး, ဒီးစီၤအဘံဟူၤဟံးန့ၣ်သဟမ့ၢ်အူ, တကတဖျၢာ်, အကတဖျၢာ်, ဒီးဟံမ့ၢ်အူလၢအပူၤ, ဒီးဟံတၢ်နာမူဆိၣ်ကဲၤလၢအဖိခိၣ်, ဒီးမၤဘူၣ်ယွၤလၢမ့ၢ်အူလီၤဆီဒ်တၢ်လၢအတမၤလီာ်ဘၣ်အီၤဘၣ်. ဒီးမ့ၢ်အူဟဲထီၣ်လၢယွၤအအိၣ်, ဒီးအိၣ်ကွံာ်အီၤ, ဒီးသံဝဲလၢယွၤအမဲာ်ညါလီၤ.”

မှီဝဲလီၤ. တၢ်လၢမုၢ်ကီၤလံာ်စၢတၢ်အံၤန့ၣ်, ကဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါအီၤဒ်ပူၤကညီတကအကွၢ်အဂီၢ်အသိးဒီးပူၤကလုာ်သ့ၣ်တဖန်ကထံၣ်ဘၣ်အီၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **ဝံယဃုးစကုလး ၂၈:၁၈-၁၉** န့ၣ်လီၤ. လံာ်စီဆုံအဝဲအံၤပဟံၣ်ဖျါအီၤဝဲလံာ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်လၢမုၢ်ကီၤလံာ်စၢတၢ်အဝဲအံၤကဘၣ်တၢ်မၤဟးဂီၢ်အီၤလၢဂံၢ်လၢဂံၢ်ဆုဆုန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤ, ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ်ဝံယဂျါယၤ ၁၄:၁၅** န့ၣ်လီၤ.

“ဘၣ်ဆၣ်ဒီးတၢ်ကဒုးလဲၤလီၤနၤဆူပူၤပူၤ, ဆူတၢ်ယိာ်ပူၤအခံဒးလီၤ.”

မှီဝဲလီၤ. ပူၤပူၤ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, (Hell) ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်သံအံၤန့ၣ်မှီဒ်မုၢ်ကီၤလံာ်စၢတၢ်အတၢ်သံလၢခံကတၢၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်အဝဲအံၤမှီဒ်တၢ်သံခဲတစု, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်အိၣ်မူဒီးအတၢ်အိၣ်မူတအိၣ်ဘၣ်လုၤတက့ၤအဃိ, တၢ်အံၤမှီဒ်, တၢ်အိၣ်သယုာ်ဒီးတအိၣ်လၢဘၣ်လီၤထူလီၤယိာ်န့ၣ်လီၤ.

ပူၤတကလၢအကဲထီၣ်ကစၢ်ယွၤအတၢ်ထီၣ်ဒါတကအံၤ အသးသမူန့ၣ်ကဘၣ်ကတၢၢ်ဝဲဒ်အံၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

တၢ်မၤလိအဝဲအံၤဟ့ၣ်ပူၤတၢ်သ့ၣ်ညါဘၣ်ဃးဒီး, တၢ်ထီၣ်ဒါကစၢ်ယွၤအတၢ်မှီတၢ်တီသ့ၣ်တဖန်အံၤန့ၣ်လၢခံကတၢၢ်တၢ်ကမၤအသးဒ်လဲၣ်န့ၣ်မှီဒ်တၢ်ဟ့ၣ်ပူၤလီၤတမ့ၢ်ဘၣ်ဒါ.

မိကစၢ်ယွၤကဆိၣ်ဂ့ၤပူၤဒ်သိးပကကဲထီၣ်ပူၤလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်တီသးတီန့ၣ်တက့ၢ်.